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§ 26  Dnr BN 2024/000010-9 

Val av protokolljusterare 

Bildningsnämndens beslut 
Efter uppropet utses Charlotte Sternell (C) att tillsammans med ordförande Anton Sejnehed (S) 
justera detta protokoll. 
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§ 27  Dnr BN 2024/000006-9 

Fastställande av dagordning 

Bildningsnämndens beslut 
Utskickad dagordning fastställs. 
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§ 28  Dnr BN 2022/000924-5 

Information om pågående överenskommelse om 
idéburet offentligt partnerskap, IOP - Sensus 
studieförbund 

Bildningsnämndens beslut 
Informationen noteras som mottagen. 

Ärendet 
Sensus studieförbund och Oskarshamns kommun har via kulturkontoret en pågående 
överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap, IOP. Syftet med IOP-avtalet är att skapa 
inkluderande mötesplatser och relevanta aktiviteter för målgruppen ”unga tjejer” och att tillsammans 
med målgruppen, möjliggöra och skapa ett bredare samt mer jämställt aktivitetsutbud i kommunen. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Informationen är viktig utifrån att den ger bildningsnämnden underlag att fatta kloka beslut kopplat till 
nämndens löften. 

Konsekvenser för barn och unga 
Partnerskapet syftar till mervärden genom att skapa inkluderande mötesplatser och relevanta 
aktiviteter och kurser för målgruppen ”unga tjejer” 13-20 år, vilket bidrar till att möjliggöra och skapa 
ett bredare samt mer jämställt aktivitetsutbud i kommunen. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att informationen noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Representant för Sensus studieförbund och enhetschef allmänkultur Emelie König informerar och 
svarar på frågor om nuläget och vad som är på gång kopplat till överenskommelsen. 
 
Ordföranden ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-03-18 
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§ 29  Dnr BN 2024/000067-2 

Svar på motion nr 28/23 - Upptäcka, bemöta och 
hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och 
övergrepp 

Bildningsnämndens beslut 
1. Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta till 

kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över motion 28/23. 
2. Bildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige besvarar motionen med hänvisning till 

bildningsnämndens yttrande. 

Ärendet 

Bakgrund 
Kommunstyrelsens kansli har skickat motion nummer 28/23 på remiss till bildningsnämnden för 
yttrande. Motionen handlar om att stärka verktygen för pedagoger inom förskola och skola för att 
kunna upptäcka och agera vid eventuella tecken på att barn är utsatta för våld eller övergrepp. Syftet 
med förslaget är att: 

- Pedagogerna ska bli ännu bättre på att uppmärksamma och stödja barn som är utsatta för 
våld eller andra typer av övergrepp. 

- Kommunen ska agera proaktivt för att säkerställa trygghet och välmående för de allra yngsta 
kommuninvånarna. 

- Gynna individer och samhället som helhet genom att skapa en säkrare och mer stöttande 
miljö för barn att växa upp i. 

Motionären föreslår kommunfullmäktige att besluta: 

- Att kommunen undersöker vilka olika utbildningar det finns inom området ”att upptäcka, 
bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp” samt hur dessa 
utbildningar ska kunna genomföras och implementeras i rutiner och riktlinjer. 

- Att samtliga anställda och vikarier på kommunens förskolor ska genomgå utbildningar för att 
tidigt upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp. 

- Att samtliga anställda och vikarier på kommunens skolor ska genomgå utbildningar för att 
tidigt upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp. 

Förvaltningens förslag till yttrande 

Antalet orosanmälningar ökar 
Antalet orosanmälningar till socialtjänsten avseende barn och unga ökar i Sverige och år 2021 
berördes var tionde barn i landet av en orosanmälan. Också antalet anmälningar per barn ökar. 1  

 

                                                   
1 Socialstyrelsen, Orosanmälningarna ökar – berör var tionde barn 
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§ 29 fortsättning 

Många anmälningar handlar fortsatt om våld i nära relationer, medan brottsliga handlingar och 
kränkningar via sociala medier är aktualiseringsorsaker som ökar.2 

Liknande trender har noterats i Oskarshamns kommun, vilket också lyfts fram i motionen - antalet 
anmälningar ökar och socialtjänstens utredningsenhet har noterat att det görs fler anmälningar på 
samma barn i större utsträckning nu jämfört med tidigare. 

Våld inom familjen är, enligt socialförvaltningens statistik, den vanligaste aktualiseringsorsaken inom 
vår kommun. Följande aktualiseringsorsaker är dem som ökade mest inom kommunen under år 
2023: 

- Bristande omsorg 
Vanvård, fysisk eller psykisk (ej våld) 

- Brott, barn och ungdomar 

- Socialt nedbrytande beteendeproblem, barn och ungdomar 

Även om anmälningsskyldiga anmäler i högre utsträckning uttrycker Socialstyrelsen att det också 
verkar finnas en underrapportering avseende brist i föräldrars omsorgsförmåga från verksamheter 
som bland annat jobbar med de yngsta barnen, däribland förskolan. 3 

Socialtjänsten i Oskarshamns kommun har inte framfört någon kritik gällande underrapportering eller 
att anmälningar skulle komma in för sent från förskolan eller skolan inom kommunen. 

Orsaker till det ökade antalet orosanmälningar 
Det ökade anmälningsantalet visar att fler vuxna uppmärksammar barn i utsatthet. Det kan 
exempelvis bero på att frågan har fått uppmärksamhet i samband med att Barnkonventionen blev 
lag år 2020, utvecklingen av digitala e-tjänster som gör det lättare att anmäla, men också att 
enskilda fall med barn som farit illa har fått stor medial uppmärksamhet de senaste åren.4 Även inom 
bildningsförvaltningen pågår ett aktivt arbete med fokus på anmälningsplikten, vilket också kan ha 
påverkat anmälningsbenägenheten. 

Samtidigt kan det ökade antalet anmälningar per barn tyda på att barn och familjer inte får det stöd 
de behöver - att det krävs flera anmälningar innan åtgärder vidtas vilket också medför risk för att 
barnets situation hinner bli allt mer komplex.5 

Hur kommunen arbetar idag 
Personal inom skola och förskola är skyldiga enligt 14 kapitlet 1 § socialtjänstlagen att anmäla till 
socialtjänsten om det råder misstanke att ett barn far illa eller riskerar att fara illa. Rektor har också 
ett ansvar för att i tid identifiera och utreda vad barn och elever är i behov av för stöd.6 Utifrån detta 
pågår ett ständigt arbete med frågan i form av introduktion och utbildningsinsatser för medarbetare, 
tvärprofessionell samverkan med exempelvis socialförvaltningen och barnhälsovården, upprättande 
och spridning av styrdokument och informationsmaterial och direkta insatser till berörda. Nedan 
följer exempel på detta. 

  

                                                   
2 Socialstyrelsen, Orosanmälningarna ökar – berör var tionde barn 
3 Socialstyrelsen, Orosanmälningarna ökar – berör var tionde barn 
4 Socialstyrelsen, Orosanmälningarna ökar – berör var tionde barn 
5 Socialstyrelsen, Orosanmälningarna ökar – berör var tionde barn 
6 Skolverket, Skolans ansvar för barn som far illa 
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§ 29 fortsättning 

• Utbildning och insatser 
- Information om anmälningsplikten (anställda, vikarier och studenter) 

- Hedersrelaterat våld och förtryck (hösten 2023) 

- Råd och Stöd från socialtjänsten besöker arbetsplatsträffar och informerar om indikatorer 
gällande barn som far illa och hur anmälan till socialtjänsten går till 

- Metodutveckling kring sexuella övergrepp kurs 7,5 HP (högskolepoäng) (våld i nära relation) 

- Specifika utbildningsdagar riktade till elevhälsa, exempelvis via Barnafrid 

- TMO – utbildning i traumamedveten omsorg 

- Anmälningsplikten har varit ett fokusområde de senaste två åren och ledningsgrupper har 
gått igenom lagstiftning på området samt spridit informationsmaterial 

- Hälsosamtal med elever i förskoleklass, årskurs 2, 4 och 7, samt gymnasiet tar upp med 
elever hur de har det hemma 

- Rektor ansvarar för att kartlägga och utreda så att adekvata insatser sätts in utifrån barn och 
elevers behov 

- EST – effektiv samverkan för trygghet mellan kommun, polis och andra aktörer 

- SSPF – samverkan mellan socialtjänst, skola, polis och fritid (individnivå). 

• Samverkan 
- Samverkansgrupp mellan bildningsförvaltningen, socialförvaltningen och barnhälsovården på 

såväl ledningsnivå som på verksamhetsnivå (förskola, grundskola, anpassad grundskola, 
gymnasieskola och anpassad gymnasieskola) 

- Oskarshamns kommuns lokala brottsförebyggande råd - arena för samverkan mellan 
kommunen, Polismyndigheten och andra aktörer för ett tryggare Oskarshamn 

- Samordnad grupp ”Barn och Unga”, samt samverkansgrupp ”Barn och Unga”, där region, 
socialförvaltning och utbildningsförvaltning ingår. 

• Styrande och stödjande dokument 
- Rutin ”Lagstadgad anmälningsskyldighet när barn far illa”, se bilaga 1 

- Styrdokument ”Samverkansformer mellan socialförvaltningen och bildningsförvaltningen” 

- Handböcker för verksamhetsförlagd utbildning (VFU)  
Innehåller checklista med krav på att studenten ska informeras om anmälningsplikt. 

- Socialstyrelsen ”Till dig som är skyldig att anmäla oro för barn – information för dig som är 
anmälningsskyldig enligt 14 kap. 1 § socialtjänstlagen” 

- Handbok från Socialstyrelsen ”Anmäla oro för barn – stöd för anmälningsskyldiga och andra 
anmälare” 

- Mottagningens checklista vid anmälan. 

Förvaltningens bedömning 
Motionären har fångat upp ett behov och en viktig fråga då orosanmälningarna till socialtjänsten ökar 
och våld inom familjen fortsatt är den vanligaste aktualitetsorsaken hos socialtjänsten. Motionären 
fokuserar också på förskolans betydelse i arbetet med att tidigt uppmärksamma barn som far illa i 
hemmet, vilket också är ett nationellt utvecklingsområde som, efter kartläggning, ringats in av 
Socialstyrelsen. 
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§ 29 fortsättning 

Oskarshamns kommun följer de nationella trenderna gällande orosanmälningar vilket tyder på att 
utmaningarna i kommunen inte avviker från resten av landet. Personalens kunskap är central för att 
upptäcka barn som är utsatta för våld och/eller andra typer av övergrepp. Samtidigt framgår det av 
såväl Socialstyrelsens kartläggning som av statistik från kommunens socialtjänst att flera av de 
aktualiseringsorsaker som ökar handlar om barnens eget beteende i form av brottsliga handlingar, 
socialt nedbrytande beteende samt kränkningar på sociala medier. För att möta de nya 
utmaningarna gällande barn och ungas behov av stöd krävs ett brett spektrum av kunskap och 
insatser från förskolan och skolan, såsom tidiga insatser, särskilt stöd och tvärprofessionell 
samverkan, men också insatser från andra aktörer. Att antalet anmälningar för samma barn ökar 
indikerar att anmälningspliktiga tar sitt ansvar. 

Det ökade antalet orosanmälningar är också en positiv trend som tyder på en ökad 
anmälningsbenägenhet, vilket är ett resultat av den spridning av information och kunskap som görs 
till anmälningspliktiga på såväl nationell som lokal nivå. 

Bildningsförvaltningen anser att utbildning inom området är en viktig åtgärd för att arbeta med att 
uppmärksamma barn och unga som är utsatta för våld och/eller andra former av övergrepp. Det 
pågår ett arbete med utbildning till personal och bedömning görs att det finns goda kunskaper inom 
organisationen till följd av detta. Det finns dock alltid en utvecklingspotential – för närvarande finns 
exempelvis ett identifierat behov av tydligare och lättillgänglig information på intranätet Kompassen 
samt fortsatta dialoger på ledningsnivå.  Förvaltningens bedömning är att all personal inte behöver 
få samma typ av utbildning, utan att det istället ska göras en löpande bedömning av 
utbildningsbehov utifrån det aktuella läget. Förvaltningen har i övrigt inga invändningar mot den 
utbildning som motionären föreslår (Barnafrid) och det är en utbildning som även socialtjänsten 
använder sig av och rekommenderar. 

Utöver utbildning, tidiga insatser och en tvärprofessionell samverkan har följande framgångsfaktorer 
identifierats på lokal nivå: 

- tillgänglig anmälningsblankett, 

- en mottagning inom socialtjänsten som skolans personal kan kontakta för vägledning, samt 
- att socialtjänsten kommer till verksamhetens arbetsplatser för information och möjlighet att 

besvara frågor. 

Detta är ett koncept som kommunen utgår ifrån i det pågående arbetet. 

Bildningsförvaltningen anser sammanfattningsvis att syftet med motionens förslag tillgodoses inom 
pågående arbete och föreslår utifrån detta att motionen ska besvaras. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Att svara på remissen bedöms inte påverka uppfyllandet av bildningsnämndens löften. 

Bildningsförvaltningen gör bedömningen att ovan beskrivna pågående insatser för att upptäcka, 
bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp bidrar till uppfyllande av 
följande löfte: 

• Vi lovar trygga mötesplatser för upplevelser, lärande och en meningsfull fritid. 

Konsekvenser för barn och unga 
Bedömningen är att förslaget att besvara motionen inte innebär några negativa konsekvenser för 
barn och unga, utifrån att motionens förslag anses vara tillgodosett. 
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§ 29 fortsättning 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår följande: 
1. Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta till 

kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över motion 28/23. 
2. Bildningsnämnden föreslår att kommunfullmäktige besvarar motionen med hänvisning till 

bildningsnämndens yttrande. 

Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 26, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Dagens sammanträde 
Bildningschef Lotta Lindgren, utredare Elin Lundin och verksamhetschef förskola Ulrika Mellblom 
föredrar ärendet och svarar på frågor. 
 
Lisbeth Lindberg (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
Ted Nyberg (SD) yrkar för Sverigedemokraterna bifall till arbetsutskottets förslag. 
Berndt Karlsson (M) yrkar för Moderaterna och Socialdemokraterna bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 26 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
Motion nr 28/23 

Skickas till 

För kännedom: 
Bildningschef 
Verksamhetschef förskola 
Verksamhetschef skola 
Verksamhetschef elevhälsa 
Chef för ungdomsenheten 

För åtgärd: 
Kommunstyrelsen 
  



     
    PROTOKOLL Sida 11 
    Bildningsnämnden 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-25 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 30  Dnr BN 2024/000127-4 

Svar på remiss - Måltidspolicy 

Bildningsnämndens beslut 
1. Bildningsnämnden avstyrker förslaget till måltidspolicy med hänvisning till förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
2. Bildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som bildningsnämndens svar på 

remissen. 
3. Bildningsnämnden uppmanar kommunstyrelsen att genomföra en utökad 

barnkonsekvensanalys. 

Ärendet 

Bakgrund 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor har 2024-02-13, § 18, 
beslutat att skicka förslag till reviderad måltidspolicy på remiss till samtliga nämnder. Eventuella 
synpunkter ska vara kommunstyrelsen tillhanda senast 2024-04-01. 

Oskarshamns kommuns måltidspolicy fungerar som ett styrdokument och omfattar bland annat 
verksamheterna inom förskola, skola, fritidshem och fritidsgårdar. Varje verksamhet ansvarar för att 
policyn följs. Revidering av policyn sker varje mandatperiod. 

Syftet med policyn är bland annat att klargöra ansvarsområde och skapa ett gemensamt 
förhållningssätt till livsmedel, måltider och måltidsmiljöer inom respektive nämnd, att tydliggöra vilka 
krav och förväntningar som är realistiska att ställa på måltiden och måltidssituationen i kommunens 
olika måltidsverksamheter samt att tydliggöra för kommunens medborgare vilken måltidsservice 
kommunen tillhandahåller. 

Förvaltningens förslag till svar på remissen 
Att investera i bra måltider i förskola och skola är att investera i hela verksamheten. Måltiderna har 
betydelse för barn och elevers hälsa, trivsel och förutsättningar för att orka lära, vilket är faktorer 
som i slutänden påverkar skolresultaten. Skolmåltiderna är därför en viktig del av en bra skola och 
en värdefull resurs att ta vara på. Förskolan ska servera varierade och näringsriktiga måltider jämnt 
fördelade över dagen, det står i Skolverkets allmänna råd för förskolan. Måltiderna är en del av 
omsorgen om barnen. 

En policy bör vara kort och kärnfull, innehålla mål och några rader om hur man uppnår det man vill 
och vad man tänker göra. Policyn kan också följas av riktlinjer eller rutiner där man blir mer specifik 
än i en policy. En annan fråga att ställa sig är: Ska ett policydokument skrivas i presens, nutid, eller i 
i futurum, framtid. Det finns kanske inget givet svar på frågan, men policyn gäller här och nu så 
förvaltningen föreslår att den skrivs i presens. 

I LUPP 2021 framgår att minst nöjda med skolmaten är ungdomarna i årskurs 8. Bland tjejer i 
årskurs 8 är det endast fyra av tio som anser att maten är mycket eller ganska bra. Utifrån detta 
bifogas de synpunkter som kommit in från barn och elever. 

Förslaget till reviderad måltidspolicy beskriver olika avsnitt och nedan följer synpunkter som är 
kopplade till avsnitten.  



     
    PROTOKOLL Sida 12 
    Bildningsnämnden 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-25 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 30 fortsättning 

Måltiderna (sidan 1) 
- Måltidspolicyn lyfter fram Livsmedelsverkets måltidsmodell och det är viktigt att modellen 

sedan är utgångspunkt för måltidsråden och brukarråden så att varje område i modellen följs 
upp. 

Säker mat (sidan 3) 
- Vad är det för skillnad på det två första punkterna? Hör det hemma i en policy eller handlar 

detta om rutiner? 
- ”Alla verksamheter ansvarar för att anpassa program för egenkontrollen i 

Verksamheten.” 
Behöver förtydligas med vad det innebär att anpassa program för egenkontrollen. 

- ”Kockar, måltidspersonal, pedagoger, omsorgspersonal eller andra 
personalkategorier som hanterar livsmedel ska ha adekvat information/utbildning 
i livsmedelssäkerhet och hygien.” 
Behöver förtydligas med vem som ansvarar för den adekvata informationen/utbildningen. 

- ”All personal som hanterar mat på en avdelning ska kunna hygien- och livsmedelsrutiner.” 
Behöver förtydligas med vilka hygien- och livsmedelsrutiner som gäller, gärna i form av en 
bilaga till Måltidspolicyn – eller framgå i rutiner kopplat till måltider. 

Kvalitet (sidan 3) 
- ”Riktade utbildningar för olika personalgrupper ska genomföras för att öka kompetensen 

inom kommunens verksamheter.” 
Behöver förtydligas med att det är tekniska kontoret som ansvarar för innehåll och kostnader 
och i samverkan med berörda förvaltningar om tidplan. 

Måltidsmiljön (sidan 4) 
- När måltiderna serveras i kantiner är det svårt att presentera på ett sätt som väcker matlust 

och främjar goda matvanor. 

Specialkost, vegetarisk kost och anpassad kost (sidan 4) 
- ”Lakto-ovo-vegetariskt kost ska erbjudas till matgäster som efterfrågar fläskfri kost och/eller 

ritualslaktat kött eller alternativ till blodmat.” 
Varför måste ovanstående kategorier alltid erbjudas vegetarisk kost? Varför serveras inte 
laktosfri kost? 

Måltider i förskola, skola och fritidshem (sidan 4) 
- ”En plan med strategi ska utformas på varje förskola/skola för hur delarna i måltidsmodellen 

integreras i verksamheterna.” 
Förvaltningen föreslår att denna strecksats tas bort. Det framgår i läroplan och 
betygskriterier vad elever ska lära sig och därför behöver inte bildningsnämnden fatta något 
beslut om en ny strategi. 
 

- ”Det ska finnas ett måltidsråd vid varje förskola och skola som stimulerar möjligheterna att 
påverka måltiderna och måltidsmiljön.” 
I rutinerna ska det framgå hur informationen från måltidsråden kommer 
bildningsförvaltningen till del och hur bildningsförvaltningen och tekniska kontoret 
gemensamt ska arbeta med resultatet. 
Finns det fler sätt att mäta måltidsupplevelsen? 
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§ 30 fortsättning 

Ambitionen att lunchen serveras tidigast klockan 11:00 kan innebära att det finns enheter där 
eleverna inte får lunch förrän klockan 12:50. 

Att personal som äter med barn och elever ska vara goda förebilder och visa en positiv 
inställning till mat är inga konstigheter, men hör fysisk aktivitet hemma i en måltidspolicy? 

- ”Personal som arbetar med mat och måltider ska ha kunskap för sitt uppdrag och 
kontinuerligt genomgå adekvat utbildning för att hålla sig uppdaterade.” 
Behöver förtydligas med att det är tekniska kontoret som ansvarar för innehåll och kostnader 
och i samverkan med berörda förvaltningar om tidplan. 

Det finns en oro i förskola och skola gällande en del av den mat som serveras, exempelvis 
mathavre, linser och bönor är inte helt anpassat för barn, Det finns en risk att barnen inte 
äter och istället presterar sämre samt att matsvinnet ökar. Barn verkar generellt uppskatta att 
maten är ren och uppdelad, det vill säga inte blandad. Det blir också svårare för barnen att 
hålla maten uppdelad då djupa tallrikar används. 

Ibland påverkas elevernas möjlighet att sitta ner och äta sitt mellanmål i 20 minuter då 
matsalen stänger cirka 15 minuter efter att skoldagen slutat. 

Övriga synpunkter 
- Var regleras och beslutas vilken typ av mat som serveras? 
- Maltidsråd råd är bra och de måste betyda något. 
- Förslaget till måltidspolicy är inte skrivet i nya mallen för styrande dokument och i rubriken 

står det ”Kostpolicy”, inte ”Måltidspolicy”. 
- I Oskarshamns kommuns Riktlinjer för styrdokument tydliggörs olika typer av styrdokument 

och detta behöver vi förhålla oss till. 

Delaktighet barn och elever 
Det hade varit önskvärt med fokussamtal eller andra forum där unga hade kommit till tals under 
framtagandet. Bildningsförvaltningen skickade ut underlaget till måltidspolicy till samtliga skolor. 
Synpunkter från barn och elever skickades direkt till kommunstyrelsen. I remissen togs ett beslut om 
att den skulle sändas på remiss till måltidsråden. På en av våra skolor var det måltidsråd den 16 och 
17 januari och då kom inte måltidspolicyn upp. Det har kommit synpunkter från fokussamtal med 
elever och som inte passerat måltidsråden. Synpunkterna handlar bland annat om: 

• Det är mycket vegetarisk mat. 
• Det är mycket kyckling. 
• Vi saknar ris, den gamla lingonsylten. 
• För de med selektiv ätstörning finns ett alternativ köttbullar och makaroner. 
• En del av det som serveras är inte anpassat efter oss, små barn. 
• Ibland är maten för stark och ibland smakar den för lite. 
• På en del skolor serveras ett salladsbord, där finns det val att göra, man kan plocka ihop en 

pastasallad. Denna valmöjlighet finns inte på alla skolor. 
• Om det ska finnas tre rätter så kan väl specialkostnaten (makaroner och köttbullar) var en av 

de tre. Visst är väl syftet att vi ska kunna äta och bli mätta? Vi orkar inte om vi inte blir mätta. 
• Servera en vegetarisk rätt och en huvudrätt som är särutformad för oss yngre barn. 
• Det ska finnas måltidsråd där man har möjlighet att påverka både maten och miljön – Vi 

lämnar samma, samma, samma synpunkter år efter år. MEN det är väldigt, väldigt, väldigt 
sällan som synpunkter ger någon förändring. Hur är detta demokratiskt? 
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§ 30 fortsättning 

• Eleverna tyckte att policyn är väl genomarbetad och belyser det som behöver belysas i sin 
helhet. Dock tyckte de att några av punkterna var svåra att ha synpunkter på då de ligger 
över deras nivå men anser ändå att de är viktiga såsom miljösynpunkt och säkerhet. Vidare 
tycker eleverna att de områdena i policyn som måltidsmiljön, specialkost och måltider är bra 
och väl genomarbetade och känns viktigare för dem, men ibland säkert kan bli svåra att leva 
upp till. En del frågor tyckte de var svåra förstå. 

• Livsmedelverkets måltidsplan verkar bra. 
• Hållbar utveckling ur miljösynpunkt: De tyckte att avsnittet var bra och att den tar vara på 

kunskaperna om en god miljö och att djuren mår bra och att så mycket som möjligt gynnar 
natur och miljö. Närodlat tyckte de också om för det värnar de som bor i Oskarshamn. 

• Säker mat och kvalitet är bra men menar att det är en förutsättning. 
• Måltidsmiljö, specialkost och måltider: Viktigt att reglera specialkost och så att de som 

behöver det verkligen får det. Att alla med någon form av alternativ mat ur hälsosynpunkt, 
övertygelse eller religiös synpunkt får möjlighet att äta utifrån det och känna sig trygga i det 
var också av vikt. 

• Måltider: En viktig del som behöver belysas är stressen som ibland uppstår då fönstret för att 
alla elever på skolan ska hinna äta blir snävt och ibland känner eleverna sig jagade över att 
lämna plats till andra för att alla ska hinna äta. Klockan 11:00 är en bra rikttid för att kunna 
äta. Ett förslag kom upp, som andra skolor i Sverige erbjuder, det är att alla elever ska 
erbjudas frukost innan skolan börjar. 

• Sammanfattning: Eleverna tycker att policyn belyser de delar som behövs för att skapa en 
god organisation för måltidsservice och att kunna leverera god och näringsrik mat till 
eleverna. 

• Den laktosfria maten är inte laktosfri, den är låglaktos. 
• Måltiderna är bra och de förstår att det inte kan få kosta hur mycket som helst. 
• Det känns tryggt att äta, men det har blivit fel en gång när det gäller äggallergi. 
• Det finns ofta inte alternativ att välja på när det gäller specialkost. 
• Ljudnivån är svårt att få ner i en så stor matsal med så många matgäster, men det har blivit 

bättre. 
• Det är väldigt viktigt med hygien, ibland har inte tallrikar och bestick varit rena. 
• Svårt för personal att vara förebilder när de inte får äta frukost och mellanmål med barnen. 

Personalen får ha med sig egen mat. Konstigt tycker barnen. 
• Bra med ett dokument om kosten. 

Några synpunkter från våra barn i förskolan – den första från våra yngsta medborgare, 2 – 3 åringar 
och resten från våra 4 – 6 åringar: 

• Vi tycker bäst om; korv och potatismos, köttbullar och makaroner och köttfärssås och 
spagetti (vill ha vanlig, inte vegetarisk). 

• Hellre stekta kroppkakor istället för kokta. 
• Kyckling med sås bredvid, inte att kycklingen ligger i såsen. 
• Mer variation på grönsakerna. 
• Råa morötter till soppan och inte kokta! 
• Tycker om fisk men de allra flesta vill ha fiskpinnar. 
• Barnen tycker om att det är kall sås och varm sås. 
• Mer smoothie. 
• Mer variation till både frukost och mellanmål (havregrynsgröt serveras 5 gånger i veckan!). 
• Tycker om sopporna men vill ha kött i den, inte vegetariskt. 

Det samarbetet som Kostenheten bedriver tillsammans med förskolan om att bygga broar mellan 
köken och barnen är ett utmärkt sätt att få fatt i barnens tankar om måltider.  
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§ 30 fortsättning 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
En måltidspolicy som bygger på forskning och evidens påverkar ungas förmåga till lust och lärande. 
Det är därför viktigt att unga blir lyssnade på och får komma till tals. Det framgår i förslaget att 
måltidsmiljön präglas av bra bemötande och god service så att alla matgäster trivs och tycker det är 
trevligt att äta samt att måltiderna presenteras på ett sätt som väcker matlust och främjar goda 
matvanor, vilket påverkar bildningsnämndens löften positivt. 

Konsekvenser för barn och unga 
Genom att låta elever engagera sig i måltidsfrågor kan avdelningen för kost och service samt skolan 
ta del av elevernas syn på skolmåltiden. När eleverna involveras får skolan också möjlighet att 
arbeta med elevernas kunskaper och värderingar kring mat och måltider. Ökad delaktighet kan leda 
till ökat ansvarstagande. På så vis kan skolmåltiderna utgöra en viktig del i skolans demokratiarbete. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår följande: 
1. Bildningsnämnden avstyrker förslaget till måltidspolicy med hänvisning till förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 
2. Bildningsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som bildningsnämndens svar på 

remissen. 
3. Bildningsnämnden uppmanar kommunstyrelsen att genomföra en utökad 

barnkonsekvensanalys. 

Bildningsnämndens arbetsutskott noterade 2024-03-13, § 31, informationen som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Bildningschef Lotta Lindgren och verksamhetschef förskola Ulrika Mellblom föredrar ärendet och 
svarar på frågor. 

Ted Nyberg (SD) yrkar för Sverigedemokraterna att förvaltningens förslag punkt 1 och 2 
kompletteras med tillägget ”och Sverigedemokraternas yttrande”. 

Ordföranden finner att det föreligger två förslag; förvaltningens förslag och Ted Nybergs (SD) 
tilläggsyrkande. Ordföranden meddelar att först prövas förvaltningens förslag och därefter Ted 
Nybergs (SD) tilläggsyrkande. Bildningsnämnden godkänner detta. 

Ordföranden ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
att bifalla detta. Därefter ställer ordföranden ställer proposition på Ted Nybergs (SD) tilläggsyrkande 
och finner att bildningsnämnden beslutar att avslå detta. 

Ordföranden godkänner att Ted Nyberg (SD) och Johanna Bäckström Wörmke (SD) lämnar in en 
protokollsanteckning. 

Protokollsanteckning 
Ted Nyberg (SD) och Johanna Bäckström Wörmke (SD) antecknar följande till protokollet: 
”Direkt efter att NNR2023 (Nordiska näringsrekommendationerna 2023) släpptes sommaren 2023 så 
gav Sveriges regering Livsmedelsverket i uppdrag att ta fram nya nationella kostråd med större 
hänsyn till nationella förutsättningar samt nationell självförsörjandegrad, 
(https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/06/de-svenska-kostraden-ska-uppdateras/), 
citat:  

https://www.regeringen.se/pressmeddelanden/2023/06/de-svenska-kostraden-ska-uppdateras/
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”Livsmedelsverket får därför i uppdrag att uppdatera de svenska kostråden med hänsyn till de 
nationella förutsättningarna. Livsmedelsverket ska särskilt beakta hur kostråden, utöver att stärka 
folkhälsan, kan bidra till försörjningsförmåga i händelse av kris, fördelarna med animalieproduktion 
samt vilka livsmedel vi har goda naturgivna förutsättningar att producera i Sverige.” 

Då Livsmedelsverket ännu inte presenterat detta arbete, som ska presenteras senast 30 april 2024, 
bör Oskarshamns kommun vänta med en ny måltidspolicy. 
Vidare arbetar Livsmedelsverket just nu med att uppdatera nationella kostråd för skola och förskola.  

Tills dessa arbeten är färdiga och presenterade anser vi Sverigedemokrater att det är förhastat att 
just nu ta fram en ny kost och måltidspolicy där måltiderna ska baseras på NNR2023 samt de äldre 
riktlinjerna för måltider i förskola (framtagna 2016) och de för skola (framtagna 2018).” 

Beslutsunderlag 
Yttrande från Sverigedemokraterna 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 31 
Tjänsteutlåtande 2024-03-18 
Remiss - Måltidspolicy 

Skickas till 

För kännedom: 
Bildningschefen 
Verksamhetschef förskola 
Verksamhetschef skola 

För åtgärd: 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor 
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§ 31  Dnr BN 2024/000151-1 

Yttrande över medborgarförslag nr 9/22 gällande 
vilobänkar på slingan i Kristdala 

Bildningsnämndens beslut 
Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över medborgarförslag nummer 9/22. 

Ärendet 

Bakgrund 
Bildningsnämnden har blivit ombedd att yttra sig över medborgarförslag nummer 9/22 gällande 
vilobänkar på slingan i Kristdala. Förslagsställarna har önskemål om att slingan i Kristdala ska få 
några vilobänkar på ett par tre ställen. 

Förvaltningens förslag till yttrande 
Bildningsförvaltningen vill börja med att tacka förslagsställaren för medborgarförslaget. Kommunen 
vädersätter att medborgare ger förslag på hur vi kan fortsätta att utveckla våra anläggningar.  

Bildningsförvaltningen ansvarar via Fritidskontoret för de kommunala elljusspåren i Oskarshamns 
kommun, vilka är Havslätt, Kristineberg, Påskallavik, Kristdala och Fårbo. Under de senaste åren 
har det skett en upprustning av samtliga spår bland annat genom ny beläggning, ny LED-belysning 
och utegym. Under 2024 fortsätter upprustningen då det planeras att det under året ska monteras 
två soffor per elljusspår.  

Sofforna kommer att placeras på utvalda platser längs respektive spår och kommer kunna användas 
som ”vilobänkar” enligt önskemålet i medborgarförslaget.  

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Att yttra sig över medborgarförslaget bedöms inte påverka uppfyllandet av bildningsnämndens 
löften. 

Konsekvenser för barn och unga 
Den utökning av soffor som planeras längs respektive elljusspår i Oskarshamns kommun kommer 
alla som nyttjar spåren till gagn, något som är positivt för barn och unga.  

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som bildningsnämndens yttrande över medborgarförslag 
nummer 9/22. 

Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 25, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 31 fortsättning 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 25 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
Medborgarförslag nr 9/22 

Skickas till 

För kännedom: 
Fritidschefen 

För åtgärd: 
Kommunstyrelsen 
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§ 32  Dnr BN 2022/000998-5 

Bidragsbestämmelser för kultur- och fritidsföreningar 
i Oskarshamns kommun - Revidering 

Bildningsnämndens beslut 
1. Bildningsnämnden fastställer förvaltningens förslag till reviderade bidragsbestämmelser för 

kultur- och fritidsföreningar. 
2. De reviderade bidragsbestämmelserna gäller från och med 2024-05-01. 
3. Förvaltningen får i uppdrag att hålla kontaktuppgifterna och förteckningen med IOP-avtal i 

bidragsbestämmelserna uppdaterade. 
4. Förvaltningen får i uppdrag att under 2024 återkomma med förslag till revidering gällande 

kategorin studieförbund alternativt återkoppla från den process Region Kalmar län håller i med 
anledning av det nya statsbidragssystemet för studieförbunden. 

Ärendet 

Bakgrund 
Bidragsbestämmelserna består av 11 olika föreningskategorier. Handläggningen av bidragen inom 
förvaltningen sker både via fritidskontoret och via kulturkontoret då det är gemensamma riktlinjer för 
både kultur- och fritidsföreningar. Den senaste revideringen av bidragsbestämmelserna beslutade 
bildningsnämnden 2023-02-15, § 24. 

Förvaltningens förslag till revidering 
För föreningarna som handläggs av fritidskontoret föreslås endast revidering av bilaga 4 där 
Ernemar fotbollshall tas bort från bestämmelserna då anläggningen inte längre är föreningsägd. 

Gällande studieförbunden föreslås inga förändringar. Folkbildningsrådet har gjort en översyn av 
systemet för statsbidrag till studieförbundens verksamhet. Det nya statsbidragssystemet började 
gälla den 1 januari 2024. Det nya systemet innebär att bidraget ska fördelas enligt en ny modell. I 
och med detta behöver även kommunerna se över hur de fördelar sitt stöd. Region Kalmar län har 
under mars månad 2024 bjudit in länets kommuner till en första träff för att diskutera det nya 
systemet. Därför kan en revidering gällande kategorin studieförbund bli aktuell senare under 2024. 

För föreningarna som handläggs av kulturkontoret föreslås att kategorin ”Vuxenföreningar/etniska 
kultur/övriga kultur” byter namn till ”Övriga kultur” samt att begreppet och kategorin 
”kulturarrangemang och kulturprojekt” ersätts av ”kulturprojekt”. 

I bilaga 4 är det enskilda avtalet med Stiftelsen Forum Kultur bortplockat då det löpte ut 2023-12-31. 

Avslutningsvis har bestämmelserna utökats med bilaga 5. I bilagan framgår de aktuella IOP-avtal 
(idéburet offentligt partnerskap) som finns mellan bildningsnämnden och föreningarna. 
I förslaget till reviderade bidragsbestämmelser framgår de föreslagna ändringarna med gulmarkerad 
text (ny text) och röd text (struken text). 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Revideringen av bidragsbestämmelserna förändrar inte uppfyllandet av bildningsnämndens löften. 
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Konsekvenser för barn och unga 
Revideringen av bidragsbestämmelserna innebär i sig inga konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår följande: 
1. Bildningsnämnden fastställer förvaltningens förslag till reviderade bidragsbestämmelser för 

kultur- och fritidsföreningar. 
2. De reviderade bidragsbestämmelserna gäller från och med 2024-05-01. 
3. Förvaltningen får i uppdrag att hålla kontaktuppgifterna och förteckningen med IOP-avtal i 

bidragsbestämmelserna uppdaterade. 
4. Förvaltningen får i uppdrag att under 2024 återkomma med förslag till revidering gällande 

kategorin studieförbund alternativt återkoppla från den process Region Kalmar län håller i med 
anledning av det nya statsbidragssystemet för studieförbunden. 

 
Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 24, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 24 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
Förslag Reviderade bidragsbestämmelser för kultur- och fritidsföreningar - med synliga ändringar 
Förslag Reviderade bidragsbestämmelser för kultur- och fritidsföreningar - utan synliga ändringar 

Skickas till 

För åtgärd: 
Kulturchefen 
Fritidschefen 
Fritidskonsulenten 
Enhetschef allmänkultur 
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§ 33  Dnr BN 2023/000209-8 

Bildningsnämndens systematiska kvalitetsarbete -
Återkoppling kulturverksamheten och 
fritidsverksamheten 2023 

Bildningsnämndens beslut 
Bildningsnämnden godkänner återkopplingen av kulturverksamhetens och fritidsverksamhetens 
arbete enligt nämndens systematiska kvalitetsarbete 2023. 

Ärendet 
Verksamheterna kultur och fritid följer den modell och struktur som finns kring det systematiska 
kvalitetsarbetet inom bildningsnämnden. Modellen innehåller olika faser; under rubriken Var är vi, 
görs en helhetsbedömning utifrån de områden verksamheten valt att utvärdera inom ramen för 
verksamhetens systematiska kvalitetsarbete. Det är en uppföljningsfas där verksamheten identifierar 
utvecklingsområden. 

Under rubrikerna Vart ska vi och Hur gör vi, tydliggörs planeringsfasen. I denna fas synliggörs 
verksamhetens prioriterade utvecklingsområde. Dessa mål har målkriterier knutna till sig som 
beskriver vad som ska uppfyllas för att målet ska vara uppnått. 

Bibliotekets kvalitetsarbete ingår som en del av det systematiska kvalitetsarbetet inom 
kulturverksamheten. Här redovisas de aktiviteter som gjorts inom respektive fokusområde samt 
pekar ut ambition och tillvägagångssätt för fortsatt kvalitetsarbete under rubriken Vart ska vi. 

Bildningsnämnden beslutade 2023-03-29, § 37, om nedanstående prioriterade utvecklingsområden 
på huvudmannanivå för kulturverksamheten och fritidsverksamheten kalenderår 2023. 

Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden - Kulturverksamheten 
a. Jämställdhet 

- Erbjuda målgruppen unga tjejer möjlighet till deltagande i fler kulturyttringar 
- Läsfrämjande insatser 

b. Tillvarata allas lust till lärande 
- Erbjuda ett större utbud av olika föreläsningar 
- Genomföra en ny musikfestival 

c. Likvärdigt bemötande 
- Workshops och kollegialt lärande för hela Kulturkontoret 

d. Tydlig information 
- Tydliggöra innehåll och arbetssätt för kulturens olika enheters kommunikation via sociala 

medier 
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Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden - Fritidsverksamheten 
a. Etablering av ungdomsenheten med arbetsmetoder och samverkansformer 

- Ungdomsenheten arbetar faktabaserat och systematiskt 
- Verksamhetsplaneringen 2024 utgår från förankrade behovs- och verksamhetsanalyser inom 

samtliga verksamhetsområden 
- Under 2023 ska enheten presentera en lägesbild vad gäller brottsligheten, tillgång till 

föräldrastöd samt en överblick över vilka preventionsinsatser som erbjuds barn och unga 

b. Utveckla konceptet med mobila fritidsledare 
- Senast 31 december 2023 ska verksamheten vara etablerad 
- 20 aktivitetstillfällen ska vara genomförda augusti-december samt utvärderade 
- Verksamheten är helt integrerad i fritidsledarnas schema 
- Information om verksamheten ska ha nått alla unga i åldern 12-18 år och deras 

vårdnadshavare 

c. Skapa en verksamhet med ungas bästa i fokus 
- Ungas välmående och framtidstro ska öka 
- Stressen bland unga och gapet mellan flickor och pojkar ska minska 
- Öka andelen unga som upplever att de kan vara med och påverka i bildningsförvaltningens 

verksamheter 

d. Synlig och uppsökande personal i simhallen 
- Väl genomförd introducering av ny personal 
- Förtydligande av roll och uppdrag 

e. Förbättrad tillgänglighet ur ett besökarperspektiv i simhallen 
- Undersöka möjligheter till digitala incheckningsskärmar 
- Möjliggöra nya arbetssätt för personalen 

f. Utvecklat aktivitetskoncept för barn och unga i simhallen 
- Hitta nya aktiviteter som lockar barn och unga 
- Undersöka vad barn och unga vill ha för aktiviteter 

Tydlig marknadsföring som når målgruppen 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
De prioriterade utvecklingsområdena är framtagna i ljuset av bildningsnämndens löften och påverkar 
samtliga bildningsnämndens löften på ett positivt sätt. 

Konsekvenser för barn och unga 
Bildningsnämndens systematiska kvalitetsarbete handlar om utveckling och förbättring och hur väl 
de nationella och lokala styrdokumenten uppfylls. Syftet är att säkerställa verksamhetens kvalitet 
och likvärdighet med utgångspunkt i bibliotekslag, skollag, läroplan och andra skolförfattningar, 
Bildningsnämndens vision samt löften. Utifrån analys av resultat i förhållande till de nationella och 
lokala styrdokumenten planeras och utvecklas verksamheterna. Utvecklingsområden identifieras för 
ökad måluppfyllelse och likvärdighet i förhållande till de nationella och lokala styrdokumenten. Ett 
systematiskt och långsiktigt kvalitetsarbete är av största vikt för barn och unga med utgångspunkt i 
en likvärdig förskola och skola samt ett rikt och varierat fritids- och kulturutbud. 
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Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden godkänner återkopplingen av kulturverksamhetens och 
fritidsverksamhetens arbete enligt nämndens systematiska kvalitetsarbete 2023. 

Dagens sammanträde 
Fritidschef Daniel Stenberg, chef ungdomsenheten Ann-Sofie Lagercrantz, verksamhetsansvarig 
anläggningar Anton Berntsson och kulturchef Marcus Persson föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Ordföranden ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-03-18 

Skickas till 

För kännedom: 
Bildningschefen 
Fritidschefen 
Kulturchefen 
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§ 34  Dnr BN 2024/000101-1 

Bildningsnämnden systematiska kvalitetsarbete - 
Prioriterade utvecklingsområden på huvudmannanivå 
kalenderår 2024 och läsår 2023/2024 

Bildningsnämndens beslut 
1. Bildningsnämnden fastställer prioriterade utvecklingsområden på huvudmannanivå för 

kulturverksamheten kalenderår 2024 enligt följande. 

Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden – Kulturverksamheten 

a. Läsfrämjande insatser med extra fokus på barn och unga 
- Öka bibliotekets utlåning till barn och unga 
- Öka antalet biblioteksevenemang riktade mot barn och unga 
- Anpassa bibliotekslokalerna för att säkerställa relevansen för barn och unga 

b. Funktionsvariationer 
- Öka inflytandet för personer med funktionsvariationer i utformningen av evenemang och 

aktiviteter 
- Öka antalet evenemang och aktiviteter för personer med funktionsvariationer 

c. Kulturella mötesplatser 
- Öka antalet evenemang inom ramen för demokratitorget 
- Öka antalet publika evenemang i studion 

d. Samverkan 
- Öka antalet externa aktörer som kommer till uttryck på demokratitorget 
- Öka antalet externa aktörer som genomför aktiviteter eller erbjuder evenemang i studion 

e. Skolbibliotek 
- Identifiera om skolbiblioteken ska organiseras under kulturen eller skolan 
- Utveckla och öka antalet läsfrämjande insatser tillsammans med lärarna. 

2. Bildningsnämnden fastställer prioriterade utvecklingsområden på huvudmannanivå för 
fritidsverksamheten kalenderår 2024 enligt följande. 

Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden - Fritidsverksamheten 
a. Tydliggöra ungdomsenhetens uppdrag och fortsätta att utveckla arbetsmetoder och 

samverkansformer 
- Enhetens uppdrag är känt både internt och externt 
- Gränsdragningarna i förhållande till närliggande ansvarsområden är klarlagda och tydliga 

b. Bredda ungdomscoachverksamheten med särskilt fokus på unga i gymnasieåldern 
(16-20 år) 
- Det finns via ungdomscoacher en etablerad verksamhet för ungdomar i gymnasieåldern 
- En ökad andel ungdomar i gymnasieåldern upplever att det finns tillgängliga och 

attraktiva aktiviteter att göra på fritiden 
- Etablerade former för samverkan med berörda aktörer för att stärka ungas trygghet och 

etablering  
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c. Öka ungas möjlighet till demokratisk delaktighet och inflytande 
- Kommunikationsplattformen Ung i Oskarshamn är implementerad 
- En högre andel unga tjejer och killar upplever att de har möjlighet att vara med och 

påverka i Oskarshamns kommun 

d. Vidareutveckla aktivitetskonceptet för barn och unga i simhallen 
- Det finns ett systematiserat aktivitetskoncept kopplat till årshjulet 
- Förbättrad dialog med barn och unga kring vilka aktiviteter de önskar 
- Bredare marknadsföring av aktiviteterna som når målgruppen 

e. Förbättra tillgängligheten i simhallen ur ett besökarperspektiv 
- Breddat utbud av fysiska aktiviteter i verksamheten för fler 
- Undersökt och kartlagt förutsättningar för att införa vattenträning via digitala hjälpmedel 
- Sett över möjligheter till mer öppettider med befintliga eller omfördelade resurser 

f. Utveckla det systematiska trygg- och säkerhetsarbetet i simhallen 
- Förbättrat årshjul gällande kompetenshöjande insatser för personalen 
- Fortsatt hög personalnärvaro på bassängplan under samtliga öppettider 
- Systematiserad rapportering av tillbud, olycksfall och säkerhetsrisker. 

3. Bildningsnämnden antecknar bildningsnämndens prioriterade utvecklingsområden på 
huvudmannanivå för läsåret 2023/2024, beslutade av bildningsnämnden 2023-11-15, § 113, 
enligt följande. 

Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden för samtliga verksamheter 
a. Jämställdhet 
- Bildningsnämnden utgår ifrån det övergripande mål som finns för Sverige och fokuserar på 

delmål 6. 
Mäns våld mot kvinnor ska upphöra 
Kvinnor och män, flickor och pojkar ska ha samma rätt och möjlighet till kroppslig integritet. 

Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden för - Utbildning 
a. En tillgänglig och likvärdig utbildning för alla barn och elever 
- Ökad närvaro 

o Minska antalet elever  
o Systematisk uppföljning av problematisk skolfrånvaro 
o Kartlägga vad har hänt tidigare och hur såg det ut i förskolan 
o Genomföra flexibla lösningar på individ och gruppnivå 

- Utveckla undervisningen så att den präglas av ett interkulturellt och normkritiskt 
förhållningssätt samt ett språk- och kunskapsbaserat arbetssätt. 

o Organisation och struktur 
o Ökad måluppfyllelse i matematik 
o Ett professionellt och relationsskapande bemötande i mötet med barn och elever 

Att fokusera på tillgänglighet och likvärdig utbildning för alla barn och elever innebär att vi 
har fokus på alla barn och ungdomar samt att utveckla undervisningen. 
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Ärendet 

Prioriterade utvecklingsområden på huvudmannanivå kalenderår 2024 och läsår 
2023/2024 
Systematiskt kvalitetsarbete syftar till att göra ständiga förbättringar genom planering, uppföljning 
och utveckling av verksamheten och att säkerställa verksamhetens kvalitet och likvärdighet. För 
utbildningsområdet regleras det systematiska kvalitetsarbetet i skollagens 4 kapitel om kvalitet och 
inflytande. Forskning visar att prioriterade utvecklingsområden (målsättningar, delmål och 
indikatorer) bör fungera långsiktigt och vara begränsade. 

Vid bildningsnämndens sammanträde 2023-03-29 beslutar bildningsnämnden om prioriterade 
utvecklingsområden för kulturverksamheten och fritidsverksamheten för kalenderår 2023. 
Prioriterade utvecklingsområden för läsåret 2022/2023 beslutades av bildningsnämnden 2022-11-
16, § 106. 

En attraktiv arbetsgivare med god arbetsmiljö 
Utöver de prioriterade utvecklingsområden som bildningsnämnden beslutar om har 
förvaltningsledningen utifrån arbetsgivaransvaret beslutat om att prioritera: 
- Aktivt* medarbetarskap genom förståelse för roller och uppdrag. 
- Frisknärvaro på 95 % utifrån Suntarbetslivs friskfaktorer: 

1. Rättvis och transparent organisation 
2. Kommunikation och återkoppling 
3. Prioritering av arbetsuppgifter 
4. Närvarande, tillitsfullt och engagerat ledarskap 
5. Systematiskt arbetsmiljöarbete i vardagen 
6. Delaktighet och påverkansmöjligheter 
7. Kompetensutveckling hela karriären 
8. Rehabiliteringsarbete för lång- och korttidssjukfrånvaro 

*Ett aktivt medarbetarskap innebär att medarbetarna tar ansvar för sitt arbete och bidrar till 
verksamhetens utveckling, det förutsätter i sin tur engagerade ledare som styr genom värderingar 
och mål. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Förslag till de prioriterade utvecklingsområdena är framtagna i ljuset av bildningsnämndens löften 
och påverkar samtliga bildningsnämndens löften på ett positivt sätt. Exempelvis: 
• Lustan att lära och utvecklas ökas i takt med att barnen läser mycket. 
• Det likvärdiga bemötande av professionella och engagerade medarbetare ökar ju tydligare roller 

och uppdrag är. 
• Ung i Oskarshamn innebär att information är tydlig och lättillgänglig för våra ungdomar och där 

kan en mängd olika aktiviteter marknadsföras. 
• Trygga och relevanta mötesplatser för upplevelser, lärande och en meningsfull fritid utvecklas i 

biblioteken, i simhallen, i studion och genom ökad delaktighet. 

Konsekvenser för barn och unga 
Bildningsnämndens systematiska kvalitetsarbete handlar om utveckling och förbättring och hur väl 
de nationella och lokala styrdokumenten uppfylls. Syftet är att säkerställa verksamhetens kvalitet 
och likvärdighet med utgångspunkt i bibliotekslag, skollag, läroplan och andra skolförfattningar,  
  

https://www.suntarbetsliv.se/suntarbetslivs-resursteam/om-friskfaktorerna/
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bildningsnämndens vision samt löften. Utifrån analys av resultat i förhållande till de nationella och 
lokala styrdokumenten planeras och utvecklas verksamheterna. Ett systematiskt och långsiktigt 
kvalitetsarbete är av största vikt för barn och unga med utgångspunkt i en likvärdig förskola och 
skola samt ett rikt och varierat fritids- och kulturutbud. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 23, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Dagens sammanträde 
Kulturchef Marcus Persson, fritidschef Daniel Stenberg, chef ungdomsenheten Ann-Sofie 
Lagercrantz och verksamhetsansvarig Anton Berntsson föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 23, 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 

Skickas till 

För kännedom/åtgärd: 
Förvaltningsledningen 
Enhetschefer fritid 
Enhetschefer kultur 
Rektorer 
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§ 35  Dnr BN 2023/000933-2 

Svar på remiss - Kulturplan 2025-2028, Region Kalmar 
län 

Bildningsnämndens beslut 
Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta som 
Oskarshamns kommuns remissvar på förslaget till regional kulturplan 2025-2028. 

Ärendet 

Bakgrund 
En regional kulturplan är en flerårig kulturpolitisk strategi som ska styra den regionala utvecklingen 
på kulturområdet. Regionernas kulturplaner är en del av den nationella kultursamverkansmodellen 
som regleras av en statlig förordning och ligger till grund för fördelning av statsbidrag till regional 
kulturverksamhet. En kulturplan är en plattform för dialog med Kulturrådet, men också ett verktyg för 
dialog, samverkan och uppföljning med kulturplanens parter. 

Det remitterade förslaget till Region Kalmar läns kulturplan 2025-2028 har tagits fram i samverkan 
med länets kommuner och i samråd med det regionala kulturlivet och civilsamhället. Region Kalmar 
läns kulturplan är ett styrdokument för regionens arbete inom det kulturpolitiska området. 
Kulturplanen syftar till att tydliggöra Region Kalmar läns grundläggande syn på kultur-, konstnärs- 
och konstpolitik. Kulturplanen visar på regionens viljeinriktning att tillsammans med länets 
kommuner och regionala kulturliv genomföra och uppnå de kulturpolitiska prioriteringar och mål som 
kulturplanen innehåller. 

Region Kalmar läns regionstyrelse har beslutat att remittera förslaget till Kulturplan 2025-2028 för 
synpunkter. Synpunkter på förslaget till regional kulturplan mejlas till Region Kalmar län senast den 
29 april. 

Förvaltningens förslag till remissvar 
Oskarshamns kommun ställer sig positiva till Region Kalmar läns kulturplan 2025-2028. 

Vid sidan av den övergripande hållningen om att Oskarshamns kommun ställer sig positiva till 
Region Kalmar läns kulturplan 2025-2028 vill vi också skicka med nedan mer specifika reflektioner. 

I punktlistan på sidan 5 så skriver man att en av de kulturpolitiska prioriteringarna är ”Barns rätt till 
kultur”. 

Här föreslår Oskarshamns kommun istället ”Barn och ungas rätt till kultur”. I dokumentet blandas 
begreppen ”barn” och ”barn och unga”. 

På sidan 9 står följande, ”Sammantaget ska de regionala kulturverksamheterna främja och 
säkerställa ett kvalitativt kulturutbud, med bredd och spets, i hela länet.” och på sidan 17 följs det 
senare upp med ”Det är centralt att de regionala kulturverksamheterna och konsulenterna på olika 
sätt tillgängliggör sitt utbud med bredd och spets i hela länet.” 

Oskarshamns kommun är positiva till dessa tillägg från föregående Kulturplan då de lyfter vikten av 
att regionala organisationer agerar i hela länet. 
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På sida 13 beskrivs jämställdhet och jämlikhet. Inom begreppet för jämlikhet exemplifierar man dock 
endast det med kön, ursprung och sexuell läggning, vilket bedöms som en väldigt smal definition. 
Man missar till exempel helt den ekonomiska ojämlikheten som man dock identifierar på sida 47 när 
man kopplar ihop kulturen med Agenda 2030 och i mål 10 skriver om minskad ojämlikhet och 
socioekonomiska förutsättningar. De socioekonomiska förutsättningarna bör därför också vara med 
när man beskriver jämlikheten på sida 13. 

På sidan 19 står följande, ”Region Kalmar län, kommunerna och fastighetsägarna har en angelägen 
roll att spela i arbetet med att skapa funktionsblandade och tillgängliga stads- och bebyggelsemiljöer 
där kulturen är en integrerad del. Här skapar politikområdet gestaltad livsmiljö möjligheter som 
innebär att arkitektur, form, design, konst och kulturarv ska vara en del av samhällsplaneringen med 
människan i centrum, där estetiska, konstnärliga och kulturhistoriska värden tillvaratas.” 

Till detta ställer sig Oskarshamns kommun, inte minst utifrån ljuset av OSA (Oskarshamn Street Art), 
särskilt positiv. 

På sidan 21 står följande, ”Region Kalmar län erbjuder, i mån av plats, kostnadsfria kulturresor för 
elever under skoltid inom befintlig linjetrafik.” 

De kostnadsfria kulturresorna är centrala för att våra elever ska få tillgång till regionens samlade 
kulturutbud. Men systemet fungerar i praktiken dåligt och det vore önskvärt om planen kunde 
tydliggöra hur detta ska fungera bättre. Den huvudsakliga problematiken ligger i att de kostnadsfria 
kulturresorna endast beviljas i mån av plats, något som avsevärt begränsar de reella möjligheterna 
till nyttjande och dessutom gör planeringen svår för skolans pedagoger. 

En annan problematik avseende kulturresorna utgörs av begränsningarna i den befintliga 
linjetrafiken. Vid mindre skolor på landsbygden är det inte säkert att det ens finns linjetrafik och ännu 
mindre att den passar mellan skolorna och kulturinstitutionerna. 

Under avsnittet ”Kulturarv, kulturmiljö och kulturlandskap” med start på sidan 28 kunde med fördel 
Stensjö By, länets första och hittills enda kulturreservat, omnämnas. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Att svara på remissen bedöms inte påverka uppfyllandet av bildningsnämndens löften. 

Konsekvenser för barn och unga 
Att svara på remissen bedöms inte ha några konsekvenser för barn och unga. I remissvaret beskrivs 
dock frågor som särskilt påverkar barn och unga. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar detta som Oskarshamns kommuns remissvar på förslaget till regional kulturplan 2025-
2028. 
 
Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 20, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 35 fortsättning 

Dagens sammanträde 
Kulturchef Marcus Persson svarar på frågor. 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 20 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
Remiss - Kulturplan 2025-2028, Region Kalmar län 

Skickas till 

För kännedom: 
Kommunstyrelsen 
Kulturchefen 

För åtgärd: 
Region Kalmar 
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§ 36  Dnr BN 2023/000932-2 

Svar på remiss - Regional biblioteksplan 2025-2028, 
Region Kalmar län 

Bildningsnämndens beslut 
Bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar detta som 
Oskarshamns kommuns remissvar på förslaget till regional biblioteksplan 2025-2028. 

Ärendet 

Bakgrund 
Enligt 17 § bibliotekslagen ska kommuner och regioner anta biblioteksplaner för sin verksamhet på 
biblioteksområdet. 

Den regionala biblioteksplanen omfattar Biblioteksutveckling Region Kalmar län. Syftet med den 
regionala biblioteksplanen är att: 

• tydliggöra det politiska uppdraget för Biblioteksutveckling 
• vara ett stöd för prioriteringar för Biblioteksutvecklings verksamhet under 2025–2028. 

Biblioteksplanen har tagits fram med utgångspunkt i 
• Regionplan för Region Kalmar län 
• ”Klimat att växa i” Regional utvecklingsstrategi för Kalmar län 2030 
• Verksamhetsplan hållbarhet för Region Kalmar län 
• Bibliotekslagen 

Regionstyrelsen beslutade den 12 december 2023 att sända ut förslag till Regional biblioteksplan 
2025 – 2028 på remiss. Synpunkter på förslaget till regional kulturplan mejlas till Region Kalmar län 
senast den 29 april. 

Förvaltningens förslag till remissvar 
Biblioteken har genom lagstiftning tilldelats uppdrag att verka för det demokratiska samhällets 
utveckling, samt bidra till kunskapsförmedling och fri åsiktsbildning. 

I uppdraget ingår att främja litteraturens ställning och intresset för bildning, upplysning, utbildning 
och forskning samt kulturell verksamhet i övrigt. 

När människor har möjlighet att öka sin kunskap och goda förutsättningar att fritt utbyta åsikter 
stärks demokratin i samhället, samtidigt som både näringsliv och civilsamhällets generella livskvalitet 
stärkts. 

Förvaltningen ser positivt på att regionbiblioteken arbetar tydligt med paragraf 2 i bibliotekslagen och 
förvaltningens bedömning är att lokalsamhället kommer att gagnas av regionens framtida arbete. 

Förvaltningen skulle välkomna en skrivning om att personal inom ramen för både folk- och 
skolbibliotek i regionens kommuner erbjuds möjlighet att delta i de nätverk och fortbildningsinsatser 
som regionbiblioteken erbjuder. 
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§ 36 fortsättning 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Att svara på remissen bedöms inte påverka uppfyllandet av bildningsnämndens löften. 

Konsekvenser för barn och unga 
Att svara på remissen bedöms inte ha några konsekvenser för barn och unga. I remissvaret beskrivs 
dock frågor som särskilt påverkar barn och unga. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar detta som Oskarshamns kommuns remissvar på förslaget till regional biblioteksplan 
2025-2028. 

Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 19, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 19 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
Förslag till regional biblioteksplan 2025-2028 

Skickas till 

För kännedom: 
Kommunstyrelsen  
Kulturchefen  
Bibliotekschefen 

För åtgärd: 
Region Kalmar 
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§ 37  Dnr BN 2024/000142-2 

Ansökan från Stiftelsen Forum – Driftsbidrag för 
Oskarshamns Stadsteater/Konserthall 2025 

Bildningsnämndens beslut 
Bildningsnämnden avslår Stiftelsen Forums ansökan om driftsbidrag för år 2025. 

Reservation 
Charlotte Sternell (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
Lisbeth Lindberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Ärendet 

Bakgrund 
Under flera års tid har Stiftelsen Forum via bildningsnämnden fått bidrag från Oskarshamns kommun 
för driften av Oskarshamns Stadsteater/Konserthall. Bidraget uppgick för 2023 till 607 500 kronor 
och reglerades i ett avtal med uppsägningstid. Kommunfullmäktige beslutade 2022-12-12, § 86, i 
ärendet om driftbudget 2023, att bildningsnämnden skulle säga upp avtalet så att bidraget inte 
betalas av nämnden från och med 2024-01-01. Bildningsnämnden beslutade 2022-12-15, § 144 
punkt 6, att säga upp bidraget från och med 2024. Bildningsnämnden beslutade 2023-02-15, § 24, 
att i bilaga 4 till bidragsbestämmelserna för kultur- och fritidsföreningar förtydliga att avtalet med 
Stiftelsen Forum gäller till och med 2023-12-31. Bildningsnämnden avslog 2023-03-29, § 43 en 
ansökan om driftsbidrag för år 2024 från stiftelsen. 

Ansökan om driftsbidrag för 2025 
2024-02-21 inkom en ansökan från Stiftelsen Forum om driftsbidrag för Oskarshamns 
Stadsteater/Konserthall för år 2025. Stiftelsen ansöker om 600 000 kronor, för att kunna garantera 
att Stadsteatern/Konserthallen även i framtiden ska kunna finnas kvar. 

Behovet av scener för bland annat teater och musik är stort i Oskarshamn och Oskarshamns 
Stadsteater/Konserthall är också unik i sin storlek och de möjligheter den kommer med. Dessvärre 
används inte scenen i fråga i en önskvärd utsträckning och anledningen till det är den redan idag 
höga kostnaden för att hyra den. Med anledning av den höga hyreskostnaden förlägger till exempel 
Kulturkontoret inga föreställningar alls till scenen i fråga. Däremot erbjuds föreställningar på scenen 
av turnerande produktioner och i form av lokala arrangemang, allt som oftast via biljettförsäljning. 

Förvaltningen bedömer att det sökta bidraget för den generella driften av Oskarshamns 
Stadsteater/Konserthall skulle ha en begränsad effekt för tillgängliggörandet av scenen och föreslår 
därför att ansökan avslås. Stiftelsen Forum välkomnas dock att framöver återkomma med 
ansökningar som istället är kopplade till specifika arrangemang. Dessa söks och behandlas enligt 
ordinarie process för bidrag för arrangemang. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Förslag till beslut bedöms inte ha någon påverkan på uppfyllandet av nämndens löften. 
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§ 37 fortsättning 

Konsekvenser för barn och unga 
På grund av den relativt stora kostnaden för att hyra scenen i fråga förlägger Kulturkontoret 
föreställningarna inom ramen för den kommunala skolkulturgarantin till andra scener. Utifrån det 
perspektivet finns således ingen konsekvens för barn och unga. 

Stiftelsen Forum säljer dock, via externa företag, biljetter till barnföreställningar några gånger per år. 
Om ett uteblivet driftsbidrag får till följd att Stiftelsen Forum inte kan fortsätta driva scenen i fråga blir 
konsekvensen för barn och unga således att denna möjlighet försvinner. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att Bildningsnämnden avslår Stiftelsen Forums ansökan om driftsbidrag för år 
2025. 
 
Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 22, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Dagens sammanträde 
Lisbeth Lindberg (L) yrkar att Stiftelsen Forum beviljas driftsbidrag om 600 000 kr enligt ansökan. 
Finansiering kan ske via bildningsförvaltningens oförutsedda kostnader. 

Charlotte Sternell (C) yrkar att:  
• Stiftelsen Forum beviljas ett bidrag på 300 000 kr. 
• Bildningsförvaltningen får hyra stora scenen till skälig hyra vid minst ett tillfälle per år. 
Finansiering kan ske via bildningsförvaltningens oförutsedda kostnader. 

Ordföranden finner att det föreligger tre förslag; arbetsutskottets förslag, Lisbeth Lindbergs (L) 
yrkande och Charlotte Sternells (C) yrkande. Ordföranden meddelar att arbetsutskottets förslag 
prövas mot Lisbeth Lindbergs (L) yrkande och därefter mot Charlotte Sternells (C) yrkande. 
Bildningsnämnden godkänner detta. 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Lisbeth Lindbergs (L) yrkande och 
därefter Charlotte Sternells (C) yrkande och finner att bildningsnämnden beslutar bifalla 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 22 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
Ansökan om driftsbidrag till Oskarshamns Stadsteater/Konserthall 2025 

Skickas till 

För kännedom/åtgärd: 
Stiftelsen Forum 
Kommunstyrelsen 
Kulturchefen 
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§ 38  Dnr BN 2024/000147-1 

Månadsuppföljning per februari 2024 

Bildningsnämndens beslut 
1. Månadsuppföljning per februari 2024 godkänns. 
2. Informationen om åtgärder för en budget i balans noteras som mottagen. 

Ärendet 

Bakgrund 
Bildningsnämnden ansvarar för verksamheter som bidrar till tillväxt och ökar Oskarshamns 
kommuns attraktivitet. Dessa är förskolor, grundskolor, gymnasieskola, vuxenutbildning samt ett rikt 
och varierat kultur- och fritidsutbud. Målsättningen är hög kvalitet, hållbart liv och gott mående för 
alla. 

Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med 
helårsprognoser. Styrelser och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas 
ekonomi. Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget (tkr) 

OMRÅDE 
Periodens 

budget 
Periodens 

utfall 
Periodens 
avvikelse 

2024 
Budget 

2024  
Prognos 

Avvikelse  
Budget 

Prognos 
Central förvaltning 101 746 99 705 2 041 608 306 603 706 4 600 
Förskola 2 246 2 993 -747 24 489 24 489 0 
Grundskola 7 643 6 828 815 49 595 54 195 -4 600 
Gymnasieskola 6 057 5 511 546 35 440 35 440 0 
Fritid 7 093 7 544 -451 47 676 47 677 0 
Kultur 5 682 5 574 108 34 400 34 400 0 
Totalt 130 467 128 154 2 313 799 906 799 906 0 
Kapitalkostnader 2 979 2 740 239 17 954 17 954 0 
Totalt inklusive 
kapitalkostnader 133 446 130 893 2 553 817 860 817 860 0 

Finansiella måltal  Måltal Utfall 
Utfall mot periodens budget 100 % 98,02 % 
Årsprognos/årsbudget 100 % 100 % 
Investering perioden 100 % 136,33 % 
Investering årsprognos 100 % 100 % 
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§ 38 fortsättning 

Periodens händelser 
Utfallet för bildningsförvaltningen per februari visar på ett överskott med 3,1 mnkr inklusive 
kapitalkostnader. För perioden har alla verksamheter överskott förutom förskoleverksamheten som 
har ett underskott om 0,8 mnkr. Årsprognosen visar på en budget i balans. Dock finns några osäkra 
faktorer som kan komma att påverka utfallet. Dessa är elkostnaden, interkommunala intäkter, 
bidragsbelopp till fristående verksamheter samt gymnasiets elevprognos som påverkas av att 
Kalmar inte kan lämna underlag för antagningen efter IT-attacken. Av de balanserade medlen om 
3,9 mnkr enligt kommunfullmäktiges beslut har 0,3 mnkr bokats ut i driften. Överskottet härleds till ej 
utnyttjad buffert för nämndens oförutsedda kostnader, priskompensation och elevpeng. 
Förskoleverksamhetens underskott består av lägre intäkter för elevpengen samt högre 
personalkostnader jämfört med budget. 

Vidtagna åtgärder med anledning med årsprognosen 
Vid denna tidpunkt visar årsprognosen på en budget i balans. Då det finns några osäkra faktorer 
som kan påverka kommer dessa noga följas upp vid månadsuppföljningarna för att se hur de 
utvecklas. 

Frisknärvaron 
Den totala frisknärvaron fram till och med februari redovisas på mötet då det är först den 25:e i 
månaden efter som det finns tillförlitliga siffror. Frisknärvaron för januari uppgick till 94,3 %. Målet för 
året är 95 % frisknärvaro. 2023 uppgick den totala frisknärvaron till 94,5 %. 

Statsbidrag 
Förvaltningen ansöker, följer upp och redovisar statsbidragen löpande. 

Investeringsbudget 
Bildningsnämndens investeringsbudget för 2024 uppgår till 29,6 mnkr och 6,8 mnkr har förbrukats till 
och med februari. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
En god ekonomisk hushållning är en förutsättning för bildningsnämnden att kunna fördela resurser i 
syfte att leva upp till löftena som är fastställda av kommunfullmäktige. 

Konsekvenser för barn och unga 
Uppföljningen av ekonomin är av stor betydelse för medelsanvändningen i förhållande till barn och 
unga. Verksamhetschefer, avdelningschefer och rektorer ska alltid sträva efter att göra mesta 
möjliga av tilldelad budget och annan extern finansiering såsom statsbidrag. Månadsuppföljningen är 
viktig då det möjliggör för respektive chef att se de ekonomiska förutsättningarna för resterande del 
av året och utifrån detta ha koll på medelsanvändningen och vid behov omfördela tillgängliga medel 
på ett bättre sätt för barn och unga. Års- och delårsbokslutet ligger även till grund för 
handlingsplanen till driftbudget för det kommande året. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår följande: 
1. Månadsuppföljning per februari 2024 godkänns. 
2. Informationen om åtgärder för en budget i balans noteras som mottagen. 

Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 17, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 38 fortsättning 

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Malin Engström och bildningschef Lotta Lindgren föredrar ärendet och svarar 
på frågor tillsammans med fritidschef Daniel Stenberg. 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 17 
Tjänsteutlåtande 2024-03-12 

Skickas till 

För kännedom: 
Kommunstyrelsen 
Förvaltningsledningen 
Förvaltningsekonomen 

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen 
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§ 39  Dnr BN 2024/000068-4 

Bildningsnämndens driftbudget 2025 - Information om 
budgetförutsättningar 

Bildningsnämndens beslut 
Informationen noteras som mottagen. 

Ärendet 
Kommunen jobbar med en ny ekonomistyrmodell och vid bildningsnämndens sammanträde 2024-
02-14 informerade förvaltningen om budgetprocessen för 2025 och den nya prislappsbudgeten. 
Bildningsnämnden kommer regelbundet att få information om detta på kommande 
nämndsammanträden. 

Bildningsnämnden ska med anledning av prislappsbudgeten besluta om fokusområden som ska 
lämnas in under april, varför bildningsnämnden 2024-02-14, § 15, beslutade om ett extrainsatt 
nämndsammanträde 2024-04-24, klockan 13:00. 

Vid dagens möte presenterar förvaltningen en bruttolista på fokusområden. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Informationen är viktig utifrån att den ger bildningsnämnden underlag att fatta kloka beslut kopplat till 
nämndens löften. 

Konsekvenser för barn och unga 
Det är viktigt för barn och unga att bildningsnämnden genom information i god tid får möjlighet att 
reflektera över processen för 2025 och den nya prislappsbudgeten. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att informationen noteras som mottagen. 
Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 18, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Malin Engström och bildningschef Lotta Lindgren föredrar ärendet. 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
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§ 40  Dnr BN 2023/000854-6 

Fler förskoleplatser: Förskola i Fredriksberg - 
Redovisning av uppdrag gällande projektering 

Bildningsnämndens beslut 
1. Bildningsnämnden beslutar att godkänna utredningsrapporten gällande lämplig storlek på 

förskola för projektering i Fredriksberg. 

2. Bildningsnämnden beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att: 

a) ta fram underlag för att en ny förskola ska kunna ingå som en prioritering vid nämndens 
budgetbeslut i april. 

b) vid nämndens sammanträde i april redovisa vad konsekvenserna är av att gå vidare med en 
förskola med sex avdelningar om nämnden inte får kompensation för den ökade driften. 

Ärendet 

Bakgrund 
Bildningsnämnden beslutade 2023-12-06 § 144, att ge förvaltningen i uppdrag att till 
bildningsnämndens sammanträde 2024-02-14 utreda lämplig storlek på förskola för projektering i 
Fredriksberg. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2023-11-27 beslutades att avsätta 5 mnkr under budgetår 
2024 för projektering i investeringsposten om fler förskoleplatser. I Lokalutredning 3.0 – Förskola 
framkom ett behov av fler förskoleplatser i Oskarshamns kommun. Det ökade behovet härleddes till 
både ökat antal förskolebarn samt att vi har några förskoleavdelningar som över tid inte bedöms 
vara ändamålsenliga. Lokalutredningen föreslog ny eller ombyggnation i tre geografiska områden i 
Oskarshamns tätort – i område Sydost, Väst och Nordost. Under 2023 färdigställdes det första 
förslaget; en ny förskola i Kristineäng som åtgärdade behovet i område Sydost. 

Bildningsförvaltningen bedömer att det geografiska området Väst bör prioriteras för fler 
förskoleplatser. Främst beror det på att det är fyra avdelningar i området som på sikt inte bedöms 
vara ändamålsenliga. Det gäller de tre avdelningarna på Dejegårdens förskola samt avdelningen 
Hycklinge på Klockarebackens förskola. På Klockarebackens förskola finns även avdelning Torpet 
som på sikt också vore önskvärd att avvecklas då lokalerna inte är optimala för att ha en specifik 
avdelning i. 

I område Väst, närmare bestämt strax norr om Fredriksbergs idrottsplats i Döderhultsdalen, finns nu 
även en tomt avsedd för förskola. Den detaljplanelagda tomten är på sammanlagt cirka 14 000 
kvadratmeter vilket är väl tilltaget för en förskola, förskolegård och parkeringsplatser. 

I Lokalutredning 3.0 bedömdes behovet i område Väst vara en ny förskola med sex avdelningar. Då 
det har gått tre år sedan lokalutredningen genomfördes och det prognostiserade barnantalet har 
ändrats i Oskarshamns kommun, är förslaget att se över det samlade behovet av förskoleplatser i 
område Väst. Den uppdaterade analysen ska tydliggöra vilken kapacitet som behövs i framtiden så 
att vi vet hur stor förskola som behöver byggas. 
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§ 40 fortsättning 

Redovisning av uppdrag gällande projektering 
I utredningsrapporten redovisas befintlig statistik på övergripande barnantal i Oskarshamns kommun 
samt uppdelat utifrån de geografiska områdena Centrum, Sydost, Nordost, Väst, Misterhultsbygden, 
Kristdala Bockara och Påskallavik. Vidare redovisas inskrivna barn per förskola och antalet 
avdelningar. I rapportens tredje kapitel görs även ett framtidanatagande utifrån SCBs 
befolkningsprognos från 2022 där barnantalet i förskoleålder beskrivs. 

Tre möjliga alternativ presenteras om avveckling av Dejegårdens förskola och avdelningen i 
Hycklinge ska ske. 

1. Ingen ny förskola byggs vid Fredriksberg 
2. En mindre förskola byggs vid Fredriksberg med fyra avdelningar 
3. En mellanstor förskola byggs vid Fredriksberg med sex avdelningar 

Bildningsförvaltningen föreslår i rapporten att gå vidare med det tredje alternativet, att en mellanstor 
förskola byggs vid Fredriksberg med sex avdelningar som har kapacitet för 80 till 120 barn. 
Förslaget medför att de fyra ej ändamålsenliga lokalerna kan avvecklas och ersättas med en ny 
förskola som ligger i en relativ geografisk närhet till där behovet finns. En förskola med sex 
avdelningar möjliggör även att avdelningen Torpet på Klockarebackens förskola kan avvecklas och 
lokalerna där kan användas mer flexibelt för hela förskolan. Vidare kommer en mellanstor förskola 
avlasta andra förskolor i kommunen och sammanlagt medföra mindre barngrupper per avdelning. 

Den sammanlagda kostnaden för att bygga en mellanstor förskola med sex avdelningar kommer 
troligtvis landa mellan 50 och 55 mnkr vilket är ungefär lika mycket som Kristineängs förskola 
kostade. En sådan investering innebär en driftskostnad på cirka 3,6 mnkr per år vilket blir en 
utökning jämfört med idag på ungefär 2,8 mnkr per år. 

Konsekvenser för barn och unga 
Utfasning av inte ändamålsenliga förskoleavdelningar samt byggnation av nya förskolor bedöms ha 
positiva konsekvenser för barn. Av tidigare lokalutredningar framkommer skälen till att de angivna 
förskoleavdelningarna bör avvecklas. Närmare konsekvenser behöver dock bedömas när beslut om 
byggnation tas och när beslut tas om vilken förskola som ska byggas och hur det påverkar 
nuvarande förskolor. Att barn i förskoleålder görs delaktiga i exempelvis processen med att ta fram 
ett namnförslag är positivt ur bland annat ett demokrati- och inkluderingsperspektiv. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår i tjänsteutlåtande 2024-01-22 följande: 
1. Bildningsnämnden godkänner utredningsrapporten gällande lämplig storlek på förskola för 

projektering i Fredriksberg. 
2. Bildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att initiera byggnation av en förskola med sex 

avdelningar i enligt med alternativ 3 i utredningsrapporten. 
3. Bildningsnämnden beslutar att Dejegårdens förskola avvecklas i samband med att en ny 

förskola tas i drift i Fredriksberg. 
4. Bildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att tillsammans med barn i förskoleålder ta fram 

ett namnförslag på den nya förskolan. 

Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-01-31, § 9, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
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§ 40 fortsättning 

Bildningsnämnden beslutade 2024-02-14, § 18, att bordlägga ärendet till bildningsnämndens 
sammanträde 2024-03-25. 

Bildningsnämndens arbetsutskott beslutade 2024-03-13, § 27, att hänskjuta ärendet till 
bildningsnämndens sammanträde 2024-03-25. 

Dagens sammanträde 
Organisationsstrateg Niclas Lundström och verksamhetschef förskola Ulrika Mellblom svarar på 
frågor. 

Sammanträdet ajourneras klockan 14:00-14:05. 

Anton Sejnehed (S) föreslår för Socialdemokraterna och Moderaterna följande: 
1. Bildningsnämnden beslutar att godkänna utredningsrapporten gällande lämplig storlek på 

förskola för projektering i Fredriksberg. 

2. Bildningsnämnden beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att: 

a) ta fram underlag för att en ny förskola ska kunna ingå som en prioritering vid nämndens 
budgetbeslut i april. 

b) vid nämndens sammanträde i april redovisa vad konsekvenserna är av att gå vidare med en 
förskola med sex avdelningar om nämnden inte får kompensation för den ökade driften. 

Ordföranden finner att det föreligger två förslag; arbetsutskottets förslag 2024-01-31, § 9 och Anton 
Sejneheds (S) förslag. Ordföranden meddelar att förslagen prövas mot varandra. Bildningsnämnden 
godkänner detta. 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Anton Sejneheds (S) förslag och 
finner att bildningsnämnden beslutar att bifalla Anton Sejneheds (S) förslag. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 27 
Bildningsnämnden 2024-02-14, § 18 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-01-31, § 9 
Tjänsteutlåtande 2024-01-22 
Utredningsrapport Förskola i Fredriksberg - utredning av lämplig storlek 
Bildningsnämnden 2023-12-06 § 14 

Skickas till 

För kännedom/ åtgärd: 
Förvaltningsledningen 
Förvaltningsekonomen 
Organisationsstrategen 
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§ 41  Dnr BN 2023/000652-5 

Fördelning av statsbidrag för stärkt 
kunskapsutveckling 2024 - Tillkommande belopp 

Bildningsnämndens beslut 
Bildningsnämnden beslutar att fördela det tillkommande beloppet avseende statsbidrag för stärkt 
kunskapsutveckling 2024 om 2 352 795 kronor enligt förvaltningens förslag. 

Ärendet 

Bakgrund 
Bildningsnämnden beslutade 2023-12-06, § 133, om fördelning av statsbidrag för stärkt 
kunskapsutveckling om 18 411 558 kronor enligt förvaltningens förslag. Skolverket har därefter 
ändrat de fastställda bidragsramarna för 2024. För Oskarshamns kommuns del har statsbidraget 
höjts från 18 411 558 kronor till 20 764 353 kronor, en höjning om 2 352 795 kronor. 
Bildningsnämnden behöver därför ta ett nytt beslut om fördelning av det tillkommande beloppet. 

Statsbidraget ska användas för utökade insatser för att stärka likvärdigheten och 
kunskapsutvecklingen som huvudmannen har valt utifrån en analys av lokala förutsättningar och 
behov. Insatserna ska tydligt gå att koppla till fritidshemmet, förskoleklassen eller grundskolans 
verksamhet. 

Insatserna ska vara av utökad karaktär, vilket innebär att bidraget inte får användas till insatser som 
huvudmannen är skyldig att genomföra enligt skollagen (2010:800) eller annan relevant lagstiftning, 
redan finansierar själv eller genom annat statsbidrag. Redovisning om hur statsbidraget använts ska 
göras under hösten 2024. 

Förvaltningens förslag till fördelning av tillkommande del 
Lågstadiesatsning - Fler lärare i årskurs 1 och 2 
Resurser avsätts för att skolor ska kunna anställa fler lärare i årskurs 1 och 2. Fler lärare i 
klassrummet ska göra att eleverna kan få mer stöd och hjälp för att nå kunskapskriterierna. Insatsen 
leder till en ökad grundbemanning. 

Bildningsnämnden beslutade 2023-12-06, § 133, att fördela 5 000 000 kronor till insatsen. 
Resurserna beräknades motsvara ungefär 7,7 tjänster. 

Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden beslutar att fördela ytterligare 1 000 000 kronor till 
insatsen. Resurserna beräknas motsvara ungefär 1,5 tjänster. 

Sammanlagt omfattar förvaltningens förslag till insats 6 000 000 kronor. Resurserna beräknas 
motsvara ungefär 9,2 tjänster. 

Resurser till små enheter 
Bildningsnämnden har i sin resursfördelningsmodell beslutat om särskilda medel till grundskolor som 
är små enheter. I resursfördelningsmodellen finns två kategorier av små enheter. Kategorierna 
innebär att det finns två olika intervall på elevantal som resulterar i extra resurser. 
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§ 41 fortsättning 

För att skapa likvärdiga förutsättningar för enheterna så avsätts, utöver medel i 
resursfördelningsmodellen, 1 847 500 kronor för små enheter. De extra resurserna fördelas mellan 
enheterna enligt samma principer som i befintlig resursfördelningsmodell. I den befintliga 
resursfördelningsmodellen ersätts skolorna med 5 000 kronor extra per elev. Statsbidraget används 
för att ge skolorna en extra resurs per elev, utöver beslutad resursfördelningsmodell. 

Bildningsnämnden beslutade 2023-12-06, § 133, att fördela 2 500 000 kronor till insatsen, vilket gav 
en extra resurs om 4 883 kronor per elev, utöver beslutad resursfördelningsmodell. 

Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden beslutar att fördela ytterligare 464 353 kronor till 
insatsen, vilket ger ytterligare extra resurser om 907 kronor per elev, utöver beslutad 
resursfördelningsmodell. 

Sammanlagt omfattar förvaltningens förslag till insats 2 964 353 kronor. Användningen av 
statsbidraget ger sammanlagt en extra resurs om 5 790 kronor per elev, utöver beslutad 
resursfördelningsmodell. 

Elevhälsan 
Bildningsnämnden har inför läsåret fått minskat statsbidrag för elevhälsan. Förvaltningen ser fortsatt 
ett behov av insatser inom elevhälsan för att möta de elever som mår dåligt. Förvaltningen föreslår 
att en del av det tillkommande statsbidragsbeloppet används för att fortsatt kunna ge motsvarande 
stöd inom elevhälsan. 

Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden beslutar att fördela 1 200 000 kronor till insatsen. 

Bildningsnämndens fördelningsbeslut 2023-12-06, § 133 
Vuxennärvaro – Elevcoacher på högstadiet 
Högstadieskolorna får resurser för att anställa elevcoacher för att arbeta med förebyggande och 
främjande arbete. Ett särskilt fokus ska ligga på bildningsnämndens prioriterade utvecklingsområde 
om att öka närvaron hos våra elever. 

Resurser om 1 500 000 kronor avsätts. Resurserna beräknas motsvara ungefär 3 tjänster. 

Digitala resurser  
Oskarshamns kommun tillhandahåller digitala hjälpmedel såsom Binogi och Magma. Detta är 
system som hjälper lärare och elever i undervisningen. Systemen kan hjälpa lärare att utveckla och 
anpassa undervisningen utifrån elevernas kunskapsnivåer. 

Resurser om 700 000 kronor avsätts. 

Resurser till enheter utanför Oskarshamns centralort 
Bildningsnämnden avsätter varje år resurser för att alla enheter ska ha möjlighet att ta del av olika 
aktiviteter som finns i centrala Oskarshamn. Det kan handla om besök i simhall och/eller 
föreställningar. För att skapa likvärdiga förutsättningar avsätts mer resurser för att möjliggöra att 
enheter oavsett placering kan ta del av aktiviteter på olika platser. 

Förvaltningen fördelar resurserna till respektive enhet utifrån avstånd och tillgång till kollektivtrafik. 

Resurser om 200 000 kronor avsätts. 
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§ 41 fortsättning 

Flerspråkiga elever 
De elever som rektor bedömer ska läsa svenska som andraspråk gör det istället för ämnet svenska. 
Det leder i många fall till att berörd skola behöver ha fler undervisningsgrupper, vilket leder till ökade 
kostnader. Medel avsätts därför för att kompensera skolenheter för detta. 

För elever som nyligen kommit till Sverige är studiehandledning en viktig hjälp för att snabbt kunna 
klara skolan. 

Förvaltningen fördelar resurserna till respektive enhet utifrån behov och berörda elever. 

Resurser om 8 311 558 kronor avsätts. 

Särskilt begåvade elever 
Bildningsförvaltningen har tagit fram en handlingsplan för särskilt begåvade elever. Nämnden har vid 
flera tillfällen också tagit del av det arbete som bedrivs inom elevhälsan och grundskolorna. För att 
skapa bättre förutsättningar för skolor att erbjuda anpassade insatser för särskilt begåvade elever 
avsätts resurser som kan användas till exempelvis kommungemensamma undervisningstillfällen. 

Resurser om 200 000 kronor avsätts. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Förslagen till fördelning av den tillkommande delen av statsbidraget bedöms påverka uppfyllandet av 
bildningsnämndens löften positivt. 

Förslaget innehåller tre insatser vilka all förväntas påverka följande löften positivt: 
• Vi lovar att ta tillvara allas lust att lära och utvecklas 
• Vi lovar dig ett likvärdigt bemötande och delaktighet utifrån dina förutsättningar av professionella 

och engagerade medarbetare 
• Vi lovar trygga mötesplatser för upplevelser, lärande och en meningsfull fritid 

En medveten och strategisk resursfördelning ger mer likvärdiga förutsättningar för barn och elever i 
kommunen oavsett skola. Resurserna som varje skola får utifrån förslaget kommer rektor 
tillsammans med medarbetare att använda till elevnära insatser. Dessa kommer i sin tur att bidra till 
att vi bättre kan ta tillvara på allas lust att lära, likvärdigt bemötande och delaktighet samt erbjuda 
trygga mötesplatser. 

Konsekvenser för barn och unga 
Det är positivt för barn och ungas utbildning att Oskarshamns kommun kan söka statsbidrag för att 
stärka likvärdigheten och kunskapsutvecklingen i skolan. Förslagen bygger på dialoger inom 
grundskolan utifrån hur vi når en likvärdig skola och de analyser som görs i det systematiska 
kvalitetsarbetet. De analyser och resultat vi ser i det systematiska kvalitetsarbetet ligger till grund för 
den förslagna användningen. Att huvudmannen utgår från analyser och beprövad erfarenhet vid 
fördelning av statsbidrag är positivt för barn och unga. 

De utökningar av befintliga insatser samt den nya insats som föreslås med anledning av den 
tillkommande delen av statsbidraget för kunskapsutveckling är positivt för barn och unga. 
Resursfördelningen är medveten och strategisk vilket innebär att resurserna föreslås fördelas utifrån 
att de ska bidra till att elever får likvärdiga förutsättningar att nå så långt som möjligt. 
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§ 41 fortsättning 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att bildningsnämnden beslutar att fördela det tillkommande beloppet 
avseende statsbidrag för stärkt kunskapsutveckling 2024 om 2 352 795 kronor enligt förvaltningens 
förslag. 

Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 30, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Dagens sammanträde 
Bildningschef Lotta Lindgren föredrar ärendet och svarar på frågor. 

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 30 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
Bildningsnämnden 2023-12-06, § 133 

Skickas till 

För kännedom/åtgärd: 
Bildningschefen 
Verksamhetschef skola 
Förvaltningsekonomen 
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§ 42  Dnr BN 2024/000050-1 

Informationshanteringsplan för bildningsnämnden - 
Revidering 

Bildningsnämndens beslut 
1. Bildningsnämnden fastställer förvaltningens förslag till reviderad informationshanteringsplan för 

bildningsnämnden med angivna gallringsfrister och arkivbeskrivning. 
Informationshanteringsplanen gäller från och med 2024-04-01 och ersätter den 
informationshanteringsplan för bildningsnämnden, som fastställdes av bildningsnämnden  
2021-11-17, § 110. 

2. Bildningsnämnden fastställer förvaltningens förslag till reviderad arkivbeskrivning för 
bildningsnämnden i Oskarshamns kommun. Arkivbeskrivningen gäller från och med 2024-04-01 
och ersätter den arkivbeskrivning för bildningsnämnden som fastställdes av bildningsnämnden 
2021-11-17, § 110. 

3. Bildningsnämnden godkänner gallring av pappershandling i ärenden från och med 2015-01-01 
vid byte av medium till beständigt digitalt filformat, PDF/A, under förutsättning att den digitala 
handlingen förvaras i ett diarie- eller verksamhetssystem. Nämnds-, arbetsutskotts- och MBL-
protokoll samt avtal som inte e-signerats ska bevaras i pappersform. 

4. Bildningsnämnden antar Sveriges kommuner och regioners (SKR) gallringsråd avseende 
utbildningsväsende som ett komplement till dokumenthanteringsplanen. 

Ärendet 
Bildningsnämndens nu gällande informationshanteringsplan fastställdes av bildningsnämnden  
2021-11-17, § 110. Bildningsförvaltningen har utifrån Sydarkiveras förslag till 
informationshanteringsplan gjort en översyn av bildningsnämndens informationshanteringsplan och 
har tagit fram föreliggande förslag till reviderad informationshanteringsplan. 

Förslag till reviderad informationshanteringsplan 
Arkivbildning och gallring av allmänna handlingar inom kommunerna styrs av arkivlagen. 
Arkivbildningens syfte är angivet i 3 § arkivlagen. Myndigheternas arkiv är en del av det nationella 
kulturarvet. Myndigheternas arkiv ska bevaras, hållas ordnade och vårdas så att de tillgodoser 

1. rätten att ta del av allmänna handlingar, 
2. behovet av information för rättskipningen och förvaltningen, och 
3. forskningens behov. 

I avsnitt 7 i Oskarshamns kommuns arkivreglemente framgår att varje myndighet i samråd med 
arkivmyndigheterna, ska upprätta en informationshanteringsplan som beskriver myndighetens 
handlingar och hur dessa hanteras. Varje myndighet svarar för att vårda sitt arkiv genom att 
systematisera, beskriva, redovisa, avgränsa och skydda informationen. Sveriges kommuners och 
regioners råd och Riksarkivets föreskrifter ska beaktas. 

Informationshanteringsplanen innehåller även allmän information om medium och när handling ska 
överlämnas till arkivmyndigheten. Dokumenten ska förvaras på respektive enhet tills de ska 
överlämnas till arkivmyndigheten eller gallras. Gallringsfrister i antagen informationshanteringsplan 
gäller även retroaktivt. 
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§ 42 fortsättning 

Informationshanteringsplanen visar hur bildningsnämndens handlingar/information ska behandlas 
från uppkomst till arkivering och innehåller nämndens gallringsbeslut. Gallring är den term som 
används i arkivlagen för att förstöra en handling. Arkivlagens bevarandekriterier ligger till grund för 
om handlingar ska gallras eller inte. Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har gett ut gallringsråd 
för bland annat utbildningsväsendet och dessa har varit vägledande i förvaltningens arbete. 

Gallring av pappershandling i samband med byte av medium till beständigt digitalt filformat, PDF/A, 
förutsätter att den digitala handlingen förvaras i ett diarie- eller verksamhetssystem. 
Kommunfullmäktige beslutade 2020-11-23, § 186, att protokoll från fullmäktige, styrelse och 
nämnder från och med 2021-01-01 ska justeras digitalt med e-signering och bevaras i digital form. 
Beslutsärenden som omfattas av sekretess kan justeras i pappersform. Nämnds-, arbetsutskotts- 
och MBL-protokoll samt avtal som inte e-signerats ska bevaras i pappersform. 

Bildningsnämndens informationshanteringsplan tog tidigare upp handlingar inom ekonomi- och 
personalområdet. Dessa ingår nu i kommunstyrelsens informationshanteringsplan. 

Inom området förskola, grundskola, anpassad grundskola, gymnasium och anpassat gymnasium 
pågår nu införandet av ett nytt system, Prorenata. Det är ett journalsystem för elevhälsa samt för 
elevdokumentation. Införandet kan innebära att lagringsplats för handlingar ändras. 

Arkivbeskrivning 
Förvaltningen har upprättat ett förslag till reviderad arkivbeskrivning. Enligt 6 § i arkivlagen ska varje 
myndighet ha en arkivbeskrivning som har till syfte att underlätta för allmänheten att ta del av 
allmänna handlingar. 

Uppfyllandet av bildningsnämndens löften 
Förslaget till informationshanteringsplanen är baserat på uppfyllandet av nedanstående löften. Löftet 
kring tydlig och lättillgänglig information är speciellt relevant för bildningsnämndens 
informationshanteringsplan. 

Konsekvenser för barn och unga 
Myndigheternas arkiv är en del av det nationella kulturarvet. Myndigheternas arkiv ska tillgodose. 
rätten att ta del av allmänna handlingar, behovet av information för rättskipningen och förvaltningen, 
och forskningens behov. Informationshanteringsplanen visar hur bildningsnämndens 
handlingar/information ska behandlas från uppkomst till arkivering och innehåller nämndens 
gallringsbeslut. Detta är av betydelse och intresse även för barn och unga. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår följande: 
1. Bildningsnämnden fastställer förvaltningens förslag till reviderad informationshanteringsplan för 

bildningsnämnden med angivna gallringsfrister och arkivbeskrivning. 
Informationshanteringsplanen gäller från och med 2024-04-01 och ersätter den 
informationshanteringsplan för bildningsnämnden, som fastställdes av bildningsnämnden  
2021-11-17, § 110. 

2. Bildningsnämnden fastställer förvaltningens förslag till reviderad arkivbeskrivning för 
bildningsnämnden i Oskarshamns kommun. Arkivbeskrivningen gäller från och med 2024-04-01 
och ersätter den arkivbeskrivning för bildningsnämnden som fastställdes av bildningsnämnden 
2021-11-17, § 110.  

  



     
    PROTOKOLL Sida 48 
    Bildningsnämnden 
    Sammanträdesdatum 
    2024-03-25 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 42 fortsättning 

3. Bildningsnämnden godkänner gallring av pappershandling i ärenden från och med 2015-01-01 
vid byte av medium till beständigt digitalt filformat, PDF/A, under förutsättning att den digitala 
handlingen förvaras i ett diarie- eller verksamhetssystem. Nämnds-, arbetsutskotts- och MBL-
protokoll samt avtal som inte e-signerats ska bevaras i pappersform. 

4. Bildningsnämnden antar Sveriges kommuner och regioners (SKR) gallringsråd avseende 
utbildningsväsende som ett komplement till dokumenthanteringsplanen. 

 
Bildningsnämndens arbetsutskott föreslår 2024-03-13, § 28, att bildningsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Bildningsnämndens arbetsutskott 2024-03-13, § 28 
Tjänsteutlåtande 2024-03-04 
Förslag till reviderad informationshanteringsplan för bildningsnämnden med arkivbeskrivning 

Skickas till 
För kännedom/åtgärd: 
Kommunstyrelsen 
Bildningschefen 
Administrativ chef 
Documencontrollern 
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    Bildningsnämnden 
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    2024-03-25 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 43  Dnr BN 2022/000953-37 

Val av adjungerad ledamot till Stiftelsen Anérska 
fondens styrelse - Fyllnadsval 

Bildningsnämndens beslut 
Bildningsnämnden väljer Lisbeth Lindberg (L) som adjungerad ledamot till styrelsen för Stiftelsen 
Anérska fonden för perioden till och med 2026-12-31. 

Ärendet 
Bildningsnämnden valde 2023-01-18, § 7, Anton Sejnehed (S) och 2023-02-15, § 29, Johanna 
Wyckman (L) som adjungerade ledamöter till styrelsen för Stiftelsen Anérska fonden. Johanna 
Wyckman (L) har entledigats från uppdraget som ledamot i bildningsnämnden och därmed upphör 
även uppdraget som adjungerad ledamot till Stiftelsen Anérska fondens styrelse. Bildningsnämnden 
ska vid sitt sammanträde 2024-03-25 utse en ny adjungerad ledamot till Stiftelsen Anérska fondens 
styrelse för perioden till och med 2026-12-31. 

Kommunstyrelsen utsåg 2023-01-10, § 31, kommittén för Stiftelsen Anérska fonden och valde då 
följande ledamöter och ersättare: 

Andreas Erlandsson (S), ordförande 
Lucas Lodge (M), ledamot 
Rolf Lindström (M), ledamot 
Marie-Louise Svensson (SD), ledamot 
Connéelia Lundin (M), ersättare 
Margareta Sjögren (KD), ersättare 

Uppfyllande av bildningsnämndens löften 
Valärendet i sig bedöms inte ha någon påverkan på uppfyllandet av bildningsnämndens löften. 

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet är av administrativ karaktär och bedöms sakna konsekvenser för barn och unga. 

Dagens sammanträde 
Ted Nyberg (SD) föreslår att bildningsnämnden väljer Lisbeth Lindberg (L) som adjungerad ledamot 
till styrelsen för Stiftelsen Anérska fonden för perioden till och med 2026-12-31. 

Beslutsunderlag 
Promemoria 2024-03-18 

Skickas till 
För kännedom: 
Vald person 
Stiftelsen Anérska fonden 
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§ 44  Dnr BN 2024/000047-7 

Information 

Bildningsnämndens beslut 
Informationen noteras som mottagen 

Dagens sammanträde 
1. Presentation av ungdomscoacher; uppdrag och verksamhet. Ungdomscoach Sofie Ellström, 

chefen för ungdomsenheten Ann-Sofie Lagercrantz och fritidsledare och ny ungdomscoach 
Linda Lotsengård informerar och svarar på frågor. 

2. Bildningschef Lotta Lindgren informerar om 
• Bron mellan köken och barnen. Ett samarbete mellan förskoleverksamheten och kost- 

och städavdelningen där kockar och barn tillsammans utforskar kost och måltider i 
förskolan. 

• Organisation och tjänster; skolledare. 
• Föräldraskapsstöd; de första ABC-grupperna är igång - en på dagtid och en på kvällstid. 
• Tilldelningsbeslut gällande toaletter i Stångehamn är klart. 
• Organisationen av förskolorna i sommar vecka 29-32. 
• Biblioteksplanen; justering av tidplanen. 
• Demokratitorget och dialogen om Israel- och Palestinafrågan. 
• Fritidschef Daniel Stenberg informerar om byggprojektet Havslätts brygga. 
• Arbetskläder förskola, fritidshem samt anpassade verksamheter; 1 mnkr 2024. 
• Delbetänkande skolsäkerhetsutredningen; inget beslut än. 
• Rapport från Brottsförebyggande rådet: Grovt våld i skolan. 
• Barn- och elevstatistik 2015-2024. 

Ordföranden ställer proposition på att notera informationen som mottagen och finner att 
bildningsnämnden beslutar bifalla detta. 
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    Bildningsnämnden 
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    2024-03-25 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 45  Dnr BN 2024/000004-2 

Anmälningsärenden 

Bildningsnämndens beslut 
Anmälningsärenden enligt föreliggande förteckning noteras som anmälda. 

Ärendet 
I ärendet föreligger förteckning med anmälningsärenden. 

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet är av administrativ karaktär och bedöms sakna konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att anmälningsärenden enligt föreliggande förteckning noteras som anmälda. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-03-18 
Förteckning anmälningsärenden 
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§ 46  Dnr BN 2024/000005-2 

Anmälan av delegationsbeslut 

Bildningsnämndens beslut 
Delegationsbeslut enligt föreliggande förteckning noteras som anmälda. 

Ärendet 
I ärendet föreligger förteckning över delegationsbeslut. 

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet är av administrativ karaktär och bedöms sakna konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
Förvaltningen föreslår att delegationsbeslut enligt föreliggande förteckning noteras som anmälda. 

Dagens sammanträde 
Bildningschef Lotta Lindgren svarar på fråga och informerar om processen kring beslutet om riktade 
insatser för ökad skolnärvaro och arbetet för att öka skolnärvaron. 

Ordföranden ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att bildningsnämnden beslutar 
bifalla detta. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-03-18 
Förteckning delegationsbeslut 


	Plats och tid
	Beslutande
	Icke tjänstgörande ersättare
	Övriga deltagare
	Paragrafer
	Justeringens plats och tid (elektronisk signering)
	Underskrifter
	Innehållsförteckning
	Val av protokolljusterare
	Bildningsnämndens beslut

	Fastställande av dagordning
	Bildningsnämndens beslut

	Information om pågående överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap, IOP - Sensus studieförbund
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag

	Svar på motion nr 28/23 - Upptäcka, bemöta och hjälpa barn och unga som är utsatta för våld och övergrepp
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Förvaltningens förslag till yttrande
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom:
	För åtgärd:


	Svar på remiss - Måltidspolicy
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Förvaltningens förslag till svar på remissen
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Protokollsanteckning

	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom:
	För åtgärd:


	Yttrande över medborgarförslag nr 9/22 gällande vilobänkar på slingan i Kristdala
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Förvaltningens förslag till yttrande
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom:
	För åtgärd:


	Bidragsbestämmelser för kultur- och fritidsföreningar i Oskarshamns kommun - Revidering
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Förvaltningens förslag till revidering
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För åtgärd:


	Bildningsnämndens systematiska kvalitetsarbete -Återkoppling kulturverksamheten och fritidsverksamheten 2023
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden - Kulturverksamheten
	Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden - Fritidsverksamheten
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom:


	Bildningsnämnden systematiska kvalitetsarbete - Prioriterade utvecklingsområden på huvudmannanivå kalenderår 2024 och läsår 2023/2024
	Bildningsnämndens beslut
	Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden – Kulturverksamheten
	Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden - Fritidsverksamheten
	Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden för samtliga verksamheter
	Huvudmannens prioriterade utvecklingsområden för - Utbildning

	Ärendet
	Prioriterade utvecklingsområden på huvudmannanivå kalenderår 2024 och läsår 2023/2024
	En attraktiv arbetsgivare med god arbetsmiljö
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom/åtgärd:


	Svar på remiss - Kulturplan 2025-2028, Region Kalmar län
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Förvaltningens förslag till remissvar
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom:
	För åtgärd:


	Svar på remiss - Regional biblioteksplan 2025-2028, Region Kalmar län
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Förvaltningens förslag till remissvar
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften Att svara på remissen bedöms inte påverka uppfyllandet av bildningsnämndens löften.
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom:
	För åtgärd:


	Ansökan från Stiftelsen Forum – Driftsbidrag för Oskarshamns Stadsteater/Konserthall 2025
	Bildningsnämndens beslut
	Reservation

	Ärendet
	Bakgrund
	Ansökan om driftsbidrag för 2025
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom/åtgärd:


	Månadsuppföljning per februari 2024
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Driftbudget (tkr)
	Vidtagna åtgärder med anledning med årsprognosen
	Frisknärvaron
	Statsbidrag
	Investeringsbudget
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom:
	För åtgärd:


	Bildningsnämndens driftbudget 2025 - Information om budgetförutsättningar
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag

	Fler förskoleplatser: Förskola i Fredriksberg - Redovisning av uppdrag gällande projektering
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Redovisning av uppdrag gällande projektering
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom/ åtgärd:


	Fördelning av statsbidrag för stärkt kunskapsutveckling 2024 - Tillkommande belopp
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Bakgrund
	Förvaltningens förslag till fördelning av tillkommande del
	Lågstadiesatsning - Fler lärare i årskurs 1 och 2
	Resurser till små enheter
	Elevhälsan
	Bildningsnämndens fördelningsbeslut 2023-12-06, § 133
	Vuxennärvaro – Elevcoacher på högstadiet
	Digitala resurser
	Resurser till enheter utanför Oskarshamns centralort
	Flerspråkiga elever
	Särskilt begåvade elever
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom/åtgärd:


	Informationshanteringsplan för bildningsnämnden - Revidering
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Förslag till reviderad informationshanteringsplan
	Arkivbeskrivning
	Uppfyllandet av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom/åtgärd:


	Val av adjungerad ledamot till Stiftelsen Anérska fondens styrelse - Fyllnadsval
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Uppfyllande av bildningsnämndens löften
	Konsekvenser för barn och unga

	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag
	Skickas till
	För kännedom:


	Information
	Bildningsnämndens beslut
	Dagens sammanträde

	Anmälningsärenden
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag

	Anmälan av delegationsbeslut
	Bildningsnämndens beslut
	Ärendet
	Konsekvenser för barn och unga

	Ärendets behandling
	Dagens sammanträde
	Beslutsunderlag


